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PASCIONE:amt ' il . 1-1

[ EXECUTIVE SESSION
® .
i TUESDAY, MAY 16, 1978:
i |

: {
o |
Z 5 U.S. House of Representatives,
) | ;
25 Subcommittee on the Assassina—i
~ E tion of John F. Kennedy of
S 7 the Select Committee on
- | Assassinations,

S
& | Washington, D.C.
TS ' :
a | ~ The Subcommittee met, pursuant to notice, at 4:40 p.m.

! i
R :
2 ! in room 3370, House Annex No. 2, 2nd and D Streets, S.W.
-:-;HE - '

Z B Present: Michael Goldsmith and Dan Hardway.

‘.' SRERER
g i Mr. Goldsmith. Miss Reporter, would you please swear
ES | in the witness?
§ i The Reporter. Do you solemnly swear that the testimony %
= 5 ) - g
. i . . e . <. :
= ! which vyou are about to give will be the truth, the whole ;
AT
= i truth, and nothing but the truth, so help you God? !
T id i
& | Mr. Shaw. I do. | |
= 13 :

[ 19
i
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i ; TESTIMONY OF ROBERT T. SHAW
21 Mr. Goldsmith. Would you state your name and address
1 fdr the record?
s Mr. Shaw. Robert T. Shaw, 3715 Acosta Road, Fairfax,
= 5‘ Virginia, 22031.
é é% Mr. Goldsmith. What is your present occupation, Mr.
g b | Shaw‘é
S 3 Mr. Shaw. I am undercover with the Depaftment of State,
: 95 but my actual occupation is Inspector, Office of the Inspector
Z }Qz General, Central Intelligence Agency.
S :
% ;}g Mr. Goldémith. Mr. Shaw, I handed you earlier a copy
E ;zzlof.a letter from the Acting Director of the Central Intelli-
. i 13 gence, Mr. Carlucci, to the Chairman of this Committee-. it
; ;% corresponds to JFK Exhibit No. 94 iﬁ the,Committee's hearing
%__;gézrecord.
— é 15% Have you had a chance to read that letter?
i 17% Mrf Shaw. I read.it juStﬁnow.
; 13 { Mr. Goldsmith. Do.you. understand it?
= ; .
; 19% Mf. Shaw., I under;tand it.
§ 20% Mr. Goldsmith.. I also would like to.hénd you the
e 21? Committee's rulés and resolutions and ask you at this time
AT
. 532 12 i to read Rule No. 4 to yourself.
| ’ :
23 éji (Pause)
. 24 ‘ Mr. Shaw. I read it over.

Mr. Goldsmith. Do you understand that?

w.ﬁ@s‘fg?‘
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i Mr. Shaw. I understand it.

Mr. Goldsmith. Do you understand that you have a right

(18]

1 to counsel?

. ' 4 Mr. Shaw. Yes.
E 3 Mrf Goldsmith. Do you waive that right to counsel?
é é Mr. Shaw.. I do not need counsel.
éA '72 Mr. Goldsmith. Do yourunderstand thét, under the
§ 3 Committee rules, that you héve_é right to receive a copy of
; 3 | the statement-you»arg going to give us at this deposition?
" g Mr. Shaw. I should hope so, to check it for accuracy.

Mr. Goldsmith. However, by virtue of the arrangement

17 i Agency, we have been asked to request of Agency employees that

BUTEDYNG,, BASHTHGTON,

'+ i they waive their right to receive a copy of the deposition

12 | for their own retention. By that, I mean we would certainly

REVORTERS

12 | be willing to grant you access to the deposition, to correct

5.4,

s
—
H

it in any way necessary, but the Agency has requested that

; i3 | we ask you to waive your right to receive an actualy copy of
b ‘ ‘ _ '
£ 19 | the deposition..
§ 20 Mr. Shaw. I have no problem with that..
A B Mr. Goldsmith. Thank you.
“\.— o k .
. rij 2 For the record, I would like to say that the Committee's
l .

[
(88

mandate it to investigate the assassination of the President.

b3
e

The scope of the mandate includes who killed the President,

tan

| 9

was there a conspiracy? We are also required to evaluate

?“3,%3;6531r
ERSPEEY A
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1-4

the performance of the investigative agencies, specifically

3

H
I
. ! the FBI and the CIA and to evaluate the work of the Warren i

L. . :
7 | Commission.
1

, | é
. . Do you understand that as well? ;
z 5‘ Mr. Shaw. Yes. ;
é 5 Mr. Goldmsith. Prior to coming here today, have you
é 5 f discussed what your tesimony is going to be Awith any CIA '
§ 3 employee?
f; 3 ; ‘Mr. Shaw. I havesnot, -except~to tell them tnat I was :
: 10 i going to ellithe truth when I got ovér here.
3 ,
i:: B g Mr. Goldsmith. In terms of discussing the substance of
e | _
?: 1 ; your testimony? : E
! {
. 11 Mr. Shaw. None whatever. ' ‘

: Mr. Goldsmith. Have you discussed with any CIA employeef,
!
| past or present, who either has been interviewed by the

12 | Committee or has given a statement under oath, to the Committee;

RiTFoaTErS BULINIRG,

RN

l 13
« - | what questions were asked of him or her?
R i .
; 13 Mr. Shaw. I have not.
= ! j
&7 ( ] ) ;
= 13 } Mr; Goldsmith. Are you here today voluntarily and |
= | _ i
S .5 ! without subpoena? |
=y = { :
z ?
20 Mr. Shaw. Yes. |
=,
TR i |
. Bz 22w Mr. Goldsmith. Mr. Shaw, how long have you been working!
:Q’\\ ! ‘ .

27 i under State Depaftment cover?

. 24 Mr. Shaw. Since approximately the date I came aboard, |

‘ because I was promptly sent to the Department of State for
|

§ | ~ giifv?

i pEasoN REPORTING COMPSNY
HW 50955 DocId:32277214 Page 5 ALDERSON oR e
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training. That would be March, 1948.

Mr. Goldsmith. Would your State Department file, if

reviewed by a member of this Committee, indicate that you were|

actqally a CIA employee?

Mr. Shaw. I have no idea.

Mr. Goldsmith. You do not understand how the cover
arrangement would work between the Agendy and the Department
of State?

Mr. Shaw.. I have never had anything to do with the

setting up of such cover. It would well be that there might

be some sort of an indicator ot flag, or something in that

file that would indicate to a person who knew the ropes that
I was not bona fide.

Mr. Goldsmith. Would there bé a personnel file on you
at the Central Intelligence Agency?

Mr. Shaw. Yes.

Mr. Goldsmith. As a matter of procédure, in terms of
hqw'you get paid, do you get paid by the Depattment of State?

Mr.-Shaw. No. I am under, at the present time, nominal

state cover. I actually, as. far as the Department of State

i is concerned, resigned over there in 1973, I believe. At

the present time, I am paid by the Agency.
Mr.oGoldsmith. When you were working under cover, were
you being paid by State at that time?

Mr. Shaw. Yes, I was.

t
H



Mri; Goldsmith. Are you familiar at all with the
|
"D 2 | literature that has been generated by the assassination of

the President and the work done by the Warren Commission?

$a

Mr. Shaw. Very little. I just noticed that green book

5 5 there a miﬁﬁte ago. I have never read that thing..

é é Mr., Goldsmith. Book 5, for the record, of the Senate

g 7 Committee Report.

§ 3 Mi. Shaw. I have seen copies of the Warren Commission

= |

S $ i Report in various places around the government; but I  never

:‘ e i read it.

g !

% !lg Mr. Goldsmith. When you were working with the State
A ? 12 E Department‘in other than a nominal capacity, what was your

.» i3 title?
14 E . Mr. Shaw. My last title was épecial.Assistant to the

15 ¢ Ambassador and First Secretary of Embassy, Honduras.

REPOUTLRS BOTIDING,

18 ~ Mr. Goldsmith. Did you ever work as a consular officer?|

1

5

17 Mr. Shaw. Yes, I did.

; 181 Mr. Goldsmith. When you worked as a consular officer,
o ho
£ !9§ were you required to fulfill both responsibilities as a con=-
S 20% sular officer and as a CIA employee?
|
e 2 ﬁ Mr. Shaw. To a certain extent.
. f‘f:s(:' 2o For example, I have never issued a visa. I have issued
i
235 a passport for another consular officer who accepted the
. ¢ | application and I would be on the road in Horthwestern Mexico

and issued'the passport to the American citizen concerned.

P T R T, T
k % ;'!A; ulﬂ P

RTING CTMPAMY
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n
B
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1-7

i
i I have done a modicum of what we call protection and
. 2 welfare work. This would usually involve being again on the
2 road, stopping in, for example, in a prison to see if there
. 4 1 was an American citizen there, to find out what the story
- | o . |
= 3 1 -was, why he was there, how he was being treated and that sort
e~ ! . ’
. é
2 - || of thing, and relay that information to the consular when I :
{ .
~E ,
s 7 4 got back.
P
s 8
& |
G 5
S 0
: o
= { i
7 | , !
= qa Mr. Goldsmith. %
@ : - |
= i
= s
e |
fosy  weoshaw | i
2 i
T s
S
-
€ g
&
£ 19
<
S 20
- R ‘21
DA
f.‘}“-“fv"
EEd J
® < .
. i ;
23 I think that it has to do basically with the permissive=|

i

H
i

Fe

[

|

i ness, or lack thereof, of the operational environment that |
! i
!

E

|

. i

i I9)
(¥

hyou are in. »In Mexico, it -was not necessary to spend much _

SECRET
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i time, at least not for me, on cover duties.
‘ : ; Mr. Goldsmith. How long have you been working for the
3 ;’ Office of the Inspector General? §
. 4 ‘ . Mr. Shaw.- Since August of 197%6.
5 3 ]; Mr_‘. Goldsmith. Did you have any responsibility in the
Slg 5 ’ writing of the 1977 Inspector General Report pertaining to
§ 7 ; the CIA's handling of the investigation of the Kennedy
S 3 1 assassination?
: $ Mr. Shaw. None whatever.
:;:- G :! - Mr. Goldsmith. Has anyone ever interviewed you before
% & ‘, pertaining to the Mexico City situation as far as it pertained
5 12 ’ to Oswald?
. :E el Mr. Shaw. Yes. It was about that time of '76, some-
= I ’ :
% 14 ’ bédy, ihterviewed me in the CIA Headq;uarters building, and I
g 13 ( think it was a Senaté Committee, but I aminot sure. They had
5 1 ! some files. - SIS T
i 17 | Mrf‘ Goldsmith. Did you give your testimony under oath
; i3 | at that time?
& _
z 5 Mr. Shaw. No, not that I remember.
§ 20 Mr.. Go@dsmith. Did any CIA person ever interview you
a@\??'_‘ﬂ i concerning Lee Harvey Oswald's a_ctivities in Mexico City and
. :EE? 2 the operations of the Mexico City station?
23 ‘1 Mr. Shaw. I would have to qualify that. We discussed
‘ 24 the subject, of course, in Mexico City at the time of the

assassination, or immediately after the assassination.

i
t "“ﬁmg§
| Rep R P ¢
HrlEoteoN 3.3,‘3,._5;:7
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1-9
i ? But I cannot recall that I was ever called in anywhere
and asked for my account of what transpired after the assassina-
3 !ltion.

Mr. Goldsmith. Headquarters never asked you to come in

that was taken in 1963 that was reportedly linked to Oswald

g 3 and givg a description, for example, of Oswald's activities,
é § % to your knowledge,rinvMexico City in 19637
g '7§ Mr. Shaw. No. I would not have known anything about
é 8% Oswald®s activities anyway.\
; 9i' Mr. Goldsmith. Are you familiar with the photograph
a | i

|

and which subsequently turned out not to be a picture of

17 1 oswald?

Mr. Shaw. I am familiar with a photograph that was

4 i identified by pedple at the station in Mexico City as possibly

i

being an American-appearing person. I do not know that it

REPQRTERS BULILDONG, VASHYNGTON,
o

-was every considered to be Oswald.

@ YT% I think, if I remember correctly, what they were doing =
o % ' i
£ e ; .
£ 18 Mr. Goldsmith. We will get into that. My question 1is,
& i . !
£ 13 | did anybody from Headquarters ever ask you about that parti- i
< i i
=) 0 | cular photograph or the circumstances surrounding it? !
3 |
s ?75, Mr. Shaw. Negative. ?
TR : i
_-_,\_,&*'J;" _. i ;
. :"=:‘\/ 2 Mr. Goldsmith. Did anybody from Headguarters ever ask |
1 |
! |
23§ you to give a statement or report as to the manner in which %
: _ |
. B the surveillance operation in Mexico City were underatken in

= it i
-

1 19637

5 GroRET

CEESON RESCRTING COMPANY
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3 :
. ' Mr. Goldsmith. Where were you serving in 19637 5

(28]

T Mr. Shaw. From about the middle of April, I was serving‘

F i

. i in Mexico City in our station. !

(¥

Mr. Goldsmith. How long did you stay in Mexico City?

Mr. Shaw. I stayed there until September of 1966.

Mr. Goldsmith. Who was the Station Chief in Mexico

City?

20024 (202) S5u-21445
KXB ~3

~d3

Mr. Shaw. Winston Scott.

n.c.

o Mr. Goldsmith. Would you give us your assessment of

ii his competence?

HASHTHGTON

Mr. Shaw. Competence. It is difficult, because I was

17 i not looking from on high. He was a brilliant man. He was

| reputed to have a doctorate in mathematics. He had an uncanny .

§ ability to remember numbers and he carried in his head the :

REPORTIRS 8ULLYING,

file numbers of what we called P-files in Mexico City. P

H
!

stood, I think; for personality. A P number usually was four:

RN

S
-

_I:_ 13 if digits or so, maybe five digits. ‘
; 5 | And he carried all these numbers in his head and he coulcil
é 35 | mark something fér such and such a file in black ink == he :
e 1 1 always wrote in black ink -- putting the number down. He had ;

,,_“-ab 1 .
. 227 11 4 a very good memory for numbers.
~ !
- 23 Winn and I were friendly. We were not close. We were |
. 2¢ | not on the same level at all. 5-
i _ , ' . , g
R I considered him to be, from my standpoint, a competent,i
;: -’
4 :
h TRy
H¥ 50955 Docld:32277214 Page 11 ALDESSSN REPORTING COMPANY



i i effective, Chief of Station.
. 2 . Mr. Goldsmith. What type of file—keepiﬁg system did
3 1 he have in effect, without asking you to describe it in detail?i
. 4 , By that, my question is directed towards his thoroughness and :
z 3 i comprehensiveness.
fé 4 | Mr. Shaw. I would say that he probably had one of the I
é 7 most -- let me see —- complete file systems in being in the
é 2 | Agency. I think that hé, my personal opinion is that he went
i s ; overboard, and we haq so much stuff back in our files, it
;* 13 ; was -hard to believe the amount of paper we had in there.
g " ' His tendency was not to rely on cross-indexing. If |
f: 12 i you have a document, this piece of paper means something to :
‘ 'Z: 13 ‘ you and you want to keep it and it has 15 names on it, he ;
= ] : _ :
EREY IE was quite capablé of setting up 15 files for the same piece
z i
;'E 12 of paper. And we had a tremendous file room.
-;- 13 I often wondered if we needed that much paper. It was
= : !
a7 | very thorough. I am not a technician as far as managing
é i3 ; files? but I do know that the people whc; worked in the. file
- i |
g 1% % lroom were kept very, very busy. :
: | _ ‘
§ 20 i Mr. Goldsmith. Who were Mr. Scott's chief deputies? ‘
FJ/\*%?;;'N ! Let me’rephrase the question. Upon which individuals did he ;
. f:;:::/' 2 tend to rely the most? I
23 ‘i Mr. Shaw. He had one Deputy who:was Allen White. As
‘ 23 far as reliance on other people, I would say he relied very
23 ! heavily on Annie Goodpasture -- not in any way in'a command '
3 - BELRET
HW 50955 DocId:32277214 Page 12 ALSERSON REFORTING COMPAMY
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function, but as a Girl Friday.

[N

He also seemed to think rather highly of a former one-time

FBI agent named George Monroe.

4.3

It

" Mr. Goldsmith. What about David Phillips?

|
_; 5% Mr. Shaw. Yes. Dave Phillips ran the what we called the
é é% CA side of the shop, cover£ action, mostly propaganda. I came |
| _
é '7§ to Mexico City with the understanding that I was going to headi
é 8@ up the Cuban shop.. Very soon after I arrived there, Dave
i ;% Phillips was tapped -- it was while we were still in the old |
i Eci'Embassy building.
] .
% . He was tapped and named the new Cuban Office Chief.
g 32} ‘Mr. Goldsmith. Did that happen in October '63?

1 : Mr. Shaw. I don't know. I do not remember. But it was

SUTLB NG
¢

. RDLPQRIEYRS o

W

znot too long after I was there, and I was asked, I think by
i s

EDave; I don't remember -= if I had any objections to continuing

4L

to serve in Cuba.

£he

« 1= } I liked Dave, I respected him. I did not feel that I
N : : : i
; 13 L was being hurt, hurt careerwise, to step back and I was very 5
= |
«1 o H
= 13 interested.in Cuban operations, so I did willingly, let us say,g
3 a5 llrelinquish command, if you want to, of Cuban Ops and I served §
oo !
.1 iDave as one more officer. ' f
‘{i?**ﬂ ﬁ ’ : . ?
;j? - ﬁ Later on, after Dave left, a year or two later, I once i

® <7
|

21 lagain took over the Cuban Ops group.
|
24 Mr. Goldsmith. You were in charge of Cuban Operations at

23 %the beginning. Then Phillips took it over at some point and

I . N
i !

i ATA
o § %?g
i By W 2% S

i ' ALDES3ON REPCRTING COMPANY :
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3 Sy ;
a, 1 *_:}A pA
3:!&?!:‘:‘2’1 A ) 1-13

; then, ’after Phillips left, you went back to that position? ‘
. 5 Mr Shaw. That is riqhﬁ..
3 % Mr ., Goldémith. Our review»of Agency records indicates !
i : that Phillips would have assumed that position on October of i
;1.’ s l _‘63.- Would tha.t be consistent with your recollection? |
:3 5 l Mr. ‘Shaw. My recollection would have been, had you not
|
é 5 i told me this based on your review of the files, that it took
é 3 place earlier than October, but I do not know. I really do not
i_ s ; know.
i ' Mr. Goldsmith. My questions are going to be confined,
) i .
g ‘0 | unless I indicate to the contrary, to the period up to the
z 12 | end of 1963. So, from the time.of your arrival in Mexico City
. ; i until the end of 1963, prior to the time that Mr. Phillips o
| % " ; assumed the position of Cuban operations -=
—% ' ‘ Mr. Shaw. Chief. g
= Mr. Goldsmith. Chief would be the word, and you had those
j 1= Z responsibilities, what did those responsibilities include? |
'_:; 13 l Mr - Shaw.''.. Since it was not ratified to me upon my ‘
i '3 arrival that I was, indeed, Chief of Cuban Ops, I simply con-‘i
g 30 sidered myself to be one more case officer working against ;
21 i the Cuban tafget. Our basic interest was in effecting pene- 3
. ‘fé:f 19 | trations of the Cuban government. :
27 ! What we wanted most of all were effective penetrations
. o l of the Cuban Embassy, the Cuban Intelligence Service, and 's‘omej;
' -z possible line~in to their communications set-up. '

SERRET

ALMESSON REPORTING COMPANY
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had 1-14

[ Mr. Goldsmith. In 1963, did you manage to place any

information that this individual gave to Swider?

. z Epenetration agents in the Cuban Embassy or consulate?
3 %, Mr. Shaw. Did I?
. 4 ‘Mr. Goldsmith. Did the station?
§ 5% Mrs; Shaw. There were two. I did not place either one,
% s land I think they both pre-dated 1963.
g 7 : Mr. Goldsmith. Were those two penetration agents within
é 2 Eﬁhe Cuban consulate or Embassy at the time of the President's
.: 9% assassination? _ o ;
o | 2
g é Mr. Shaw. Yes. One was in the consulate == LITAMIL-7
g " %was the cryptonym. L-I-T-A-M-I-L-7. And the other one was
5 ;
% 17 |in the Embassy -- LeI-T-A-M-I-L-9.
. ’_zi 12 Mr. Goldsmith. What information did these people give
% ‘?4§ you aftexrothe assassination?pertainiﬁqvto the éossible involve~
= i '
% i3 imentgﬁ the Cuban government?
- M?"/:;% Mr. Shaw. I did not handle LITAMIL-7,and LITAMIL-9. I E
% ¥7§§did handle, - é
; 18% Mr. Goldsmith. Who handled LITAMIL-7? %
5 |
z ?9i Mr. Shaw. I‘think.that it was Ray  Swider, but I am not g
g 20; sure. I did not meet LITAMIL-7 until Ray Swider left the ;
! ' !
2:g§¥;??§{country. g
L= 1 :
gz 2 Mr. Goldsmith. You nevertheless have had access to the
! |

< Mr. Shaw. I would normally have seen copies of contact |

5
(8

i

23 i reports which were reports that we wrote --‘"any of us who were

| - EEREEY

ALDERSON RIEFORTING COMPAN
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MRSV e
1-15
E case officers wrote -- after station meetings, and it would i
. | 2 ‘have been normal for me, for example, to see any information %
3 éf consequence that LITAMIL-7 produced, just like it would
. : ' have been normal for any other case officer in the Cuban sec-
5 51 tion to see my contact reporté on meetings with LITAMIL-9.
z 5% Mr. Goldsmith. In light of that, do you know what infor-
% 7§ mation LITAMIL~7/gave concerning the Cubanvgovernment's reac- |
§ 5% ﬁion to the death of the President?
f 7 Mr. Shaw. I do not recall, and I do not recall the !

'0 | specifics of anything. You may have something in your files
1 % with my name on it; I do not know what LITAMIL-9 produced.

I do have the recollection of the sense of feeling on the

3

12 | part of those people that there was no exultation or jubila-

1S

tion or happiness whatsoever inside the Cuban Embassy at the |

[

assassination of President Kennedy.

REPORTERS BUTLDING, VASHIHGTON,

e

Mr. Goldsmith. Did the penetration agents ever indicate

i

S
}

| that Oswald had been to the Embassy and had stated that he was

E iaé going to attempt to kill the President? ;

@ b i

E ‘9§ Mr. Shaw. No, not that I know of. |

= . 2 ,

- ‘0[ Mr. Goldsmith. Did any of those agents ever indicate tha £

| |

} {

g U i Oswald had had contact with. the Agency =—-- with the Embassy, f

S |
T 22 -
. = v rather?

i
Mr. Shaw. I whould imagine that LITAMIL~-7 probably did —ﬁ

|
i
% I do not recall it. But since she was in the consulate, and !
! _ !
!
L
|
!
i

| 9
in

| _since it was my understanding that Oswald's contact with the.§

W¥ 50955 DDEId:322T:}'214 Page 16
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D.C.

REPORTERS BUTINTNG, BASUHTHOTON,

L.

5

ann g STREET,

(%] L 25 (98]

Y\J-

~{p

Loy

tcertainly aware of the sensitivity of this issue and of your

! could harm either of those people. I notice here that it says -~--

1-16

consular field rather than with the Embassy field, I should
imagine, given the discussions that undoubtedly took place in
the Cuban Embassy after this assassination, that she probably
spoke about it., I do not know.
- Mr. Qoldsmith; What was the name of LITAMIL-7?
Mr.:Shaw. 1'd rather not give names.
(Discussioﬁ off the record.)

Mr., Goldsmith. Mr. Shaw, in light of your response, I am

concern for sources and methods, and I would also make two

points. One is that under the letter, you are free of your

'

i
secrecy obligation. At the same time, I am not about to.rely

upon that letter to compel an answer out of you, because you %
- s

are here voluntarily today to help us. And, as I said, because
|

I understand your concern.for a sensitive source in this case,

I am not going to ask you to state for the record the name of

either one of these individuals.

Mr. Shaw. May I say something at this point?

Mr. Goldsmith. Yes.

Mr. Shaw:., It is my understanding that both of these |
‘ j
people are, if they are still alive, are living in Mexico and-§

|
i

I do not want to be in a position of revealing a name which ;

Mr. Goldsmith. You are referring now to the letter from

Mr. Carlucci?
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Mr. Shaw. Yes.

"7o provide the affected persdn the  opportunity to

receive guidance from me or my designees on the applicability
! of this authorization, particularly to questions which are

asked.”

reveal two names of agents; if it is necessary --70r you can

find out from the file, probably, who they are.

Mr. Goldsmith. Mr. Shaw, I understand your position.
I want to make sure you understand mine. I am in no way
forcing you to reveal a name. Once you had demonstrated a
% reluctance to, then, as far as I was conéerned, then the
| matter was terminated.

Mr. Shaw. No problem?

Mr. Goldsmith. I will say that we will pursue this by
contacting the appropriate people at the Adgency.

Mr..Shaw. I think if you requested the Agency for those
two names, it would probably produce them. I wouldn't want to
be the quy to say it.

i Mz. Goldsmith. T understand your position perfectly.
I hope you undérstand mine.
L Mr. Shaw. I do.

Mr. Goldsmith. I would not want you to go back to the

Agency and say that the staff of this Committee attempted to

compel an answer out of you.

32277214 Page 18 AL

I would like to get Frank Carlucci to tell me that I would

|
|
{
t
|

|
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3% Mr. Shaw. I will not say any such thing.
|
_22 Mr. Goldsmith. Fine.
3§ For the record, would you spell the cryptonyms of these
4% penetration agents?

2 s | Mr. Shaw. One of them was LITAMIL-7 == L-I-T=-A=-M=I-L - 7.

é 5 The other was LITAMIL~9.
é 7 Mr. Goldsmith. Are these two agents still active?
é 2 ' Mr. Shaw. Neither one is active. I am quite sure that
i g; neither one is activef |
Z IG% Mr. Goldsmith. For purposes of clarification, LITAMIL-7,
< !
% Iziiwas that agent working out of the consulate?
= H :
§ )zé Mr. Shaw. That agent was an employee of the consular

‘ ; 13 section of the Cuban Embassy in Mexico City. LITAMIL-9 was an I
é Ed% officer of the Embassy. |
% !Sé, Mr. Goldsmith. Mr. Shaw, on the question of the identity |
3 B :
% 14 %of these two agents, when you go back tb the Agency, could you %

. i ‘
i 1= }raise this question with the appropriate individual, appropri-

. i : ?
g 13 E;\a’r;e superior authority, and we will do the same s0 that some ‘
= ‘ i
g 15 %time this week we can get together on that? i
§ 20% Mr. Shaw. I do not see any reason for us to get together.i

! ]
— j;%You can get it from them, I am sure. It is just that I have E
e

£27 =2 ia rather strong feeling about protecting anybody who has
. N :
!

21 icooperated with us.

i

._ . 24 It is not that I consider you do not have a right to that |
%information; if you feel that you need it. It is just that I
, : ‘:3"" hnghfhi:hv )
b ALDESSON RIPORTING COMPANY
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% cannot bring myself to reveal the true name of an agent unless
2 x I am required to do so.
2 l Mr. Goldsmith. I understand that concern. I certainly
. 4 r respect it.
E 3 | (Pagse)
:'é 4 ! I have been informed by my researcher, Dan Har.dway,‘ that ‘
:E: 7 i the Agency is in the process of looking into this issue. |
é E! ‘ Mr. Shaw. OQOkavy.
: $ ! Mr. Goldsmith., At this time, I would like to get into |
;' s ; the area of the telephone taps that were in opération in 1963 ;
(;;_: 1 E against the Cuban Embassy and consulate. My first question is,
= 1 :
2 ! t' what responsibility, if any, did you have with regard to the
- i
. (-E 2 telephone tap operation?
§ i |§ Mr. Shaw. No responsibility. I saw the product,
= i %
£ 15 {usually.
;'E 12 g Mr. Goldsmith. Who was the individual who was in charge [
i I‘ ll of that *qap?
é 13 E Mr. Shaw. I do not know whose responsibility it was. ;
in |
g 15 ; I rather suspect that it may have been Ann Goodpasture's, but ;
§ 20 ; I do not know for sure. I do not remember. '
PO j There were two telephone operations, two tap operations.
T |
. f:é_z? 22 * One of them was unilateral and one of them was joint with the
i ;
21 ! Mexican government.
f j
. 24 Mr. Goldsmith. Which one was the unilateral one? By

3
in

!

that, I mean which phones were covered by the unilateral one? .

“”“‘L‘.w
gm*ﬂu"gg
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1-20
Mr. Shaw. There was a mix, and I cannot recall which
were which. It may well have been that we were tapping some
Cuban Embassy phones unilaterally, and some of them were being
tapped jointly. I know that there was coverage on the joint tag
operation, which I believe was called LIENVOY. I am not sure.

Mr. Goldsmith. That is correct.

|

You indicated that you think Ann Goodpasture may have been
responsible for the telephone tap operation against the Cuban
operation. What basis do you have for that?

Mr. Shaw. Responsible in the sense of picking up the take

-I am not sure of that, because I know she did some of that kind

of work. I am not sure who did it. We used to get copies of |
. 1

the transcripts and I remember -- I am sure I saw some of the i
. f

Cuban stuff on joint taps. And then, of course, taps that

were run by the Mexican government.

Mr. Goldsmith. Did you review the~transcrlpts that came

Mr. Shaw. Yes.

Mr. Goldsmith. Did you read all of them?

Mr. Shaw. No.

Mr. Goldsmith. Which ones would you read? |

Mr. Shaw. I would have been interested primarily in the
Cuban ones, and what they called the resuma -- it was sort of
a Spanish word for resume == the resuma was a distillation,

if you wili, of the digest of the joint tap that was prepared,

®



1-21

fm believe, for the Mexican President. You look at the resuma,
?which may be two pages, and you may have the gist of what might%

{
|
3 ibe a whole bunch of pages of tap.
i
t

. 4 ] Mr. Goldsmith. Normally, you read transcripts of conver- i
5 s% sations ghat took place on telephones of the Cuban Embassy, -E
é 6% is that correct? E
§ 7’ Mr. Shaw. Normally, I read some of that stuff. I do not
§ g i remember whether I saw it all-or not, becausesquite a bit of
= |
: ;: it was processed by other people. I do not know who they were,_l
Z ¢ || people on the outside, I suppose. And I read summaries of
S

-
+

VASHTHE

what appeared on these things, but I remember also, at times,
seeing the verbatim -- Man Outside says so and so; Person

12 i Inside, Woman Inside, says such and such.

o Mr. Goldsmith. Sometimes you wbuld get - summary trans-

criptions..of: the:summary’ convérsations or English and sometimes

REPORTERS BUTLDING,

i you would get verbatim translations, is that corxrect?

5.4,

5
=~

Mr. Shaw. Yes. I would see them, I would not get them.

13 | They would go past me. I would see them.

b , _
= 13 Mr. Goldsmith. Was it more likely that what you would sed
= : |
’ s
§ 29 | in verbatim form, conversations. that took place, for example, g
: : i
. 21 § in Russian and had to be translated before you received them? |
T
fa\f-‘# "[ . . . :
. f'-s'<) 22 Mr. Shaw. I certainly would not see any conversations !
“ ; : |
77 | in Russian, because the Cuban Embassy did not have any Russian|
{ . { ;
‘I’ Z:E conversations. I cannot readly answer that question. I am E

25 | not really sure I fully understand it. I do remember seeing

 SECRET

ALTERSON ":-‘Oﬁz \’3 \IQ‘V'P-\;*.."
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;ha variety of take, what we call take, from the various tap

[}

operations. This take sometimes was processed into English. '
3 The stuff that appeared in the resuma was in Spanish. Sometime%

the conversations were typed out in Spanish and translated into;

n $a

English. I prefer them in Spanish, because I am at home in
Spanish. -

P Mr. Goldsmith. How many pepple reviewed the take from

the surveillance operation of the Cuban Embassy and consular

2002% (202) S5%-~-2345
[o4]

; telephones?

fi. C.
3

Mr. Shaw. I have no idea. I assume there were quite a

HASHINGTOM,

i
;; | few. The stuff was widely passed around.
i
| Mr. Goldsmith. As a matter of routine, how many people
i

1+ i would review them?

Mr. Shaw. I have no idea.

Mr. Goldsmith. How many people were in Cuban operations?

REPORTERS BOUTLDTNG,

1,§ Mr. Shaw. I would guess five or six.

N

s
=)

Mr. Goldsmith. Who were they?
13 | Mr. Shaw. Dave Phillips. E

Mr. qudsmith. We are talking now about the period 19632

ann i STREET,
G

04 Mr. Shaw. That is right. Dave Phillips,wmyself, Ray

i

s

Swider. I am trying to think of the girl's name. We had |

I
i

various secretaries in there. I do not know who was the secre-!

|
i

.

i tary in '63., Peggy Magert. " I'm not sure she was there at 2

. P that time.

i 0f course, Allen White would see it. Winn Scott would seé

| SEhRET

, ’ Y
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Mr. Goldsmith. They would not review every transcript

| Mr. Shaw. I imagine Winn Scott; I do not know about

Allen White. Winn was pretty much, he tended to review almost

all of the paper that came in and out of the station.

Mr. Goldsmith. Are you saying that there was no routine |
procedure established for who was to review the take from the

Cuban telephone surveillance operations?

. 'Mr. Shaw. I am saying that, when I got there, the case
officers in Cuban Ops saw this stuff that was routed around

through the station and that persisted during the time that

| I was there.

or summary that came in, would then? Allen White or Winn Scott?|

; Mr. Goldsmith. I am not sure that the answer -- i
i Mr. Shaw. How that was routed; I am not sure. o
Mr. Goldsmith. Did you customarily see every convérsa—

| tion that came in?

Mr. Shaw. I doubt it. I doubt.it.

Mr. Goldsmith. Who would have seen the conversation and

decided that it was not important enough to merit your atten-

tion?
; Mr. Shaw. I do not know. %
4 Mr. Goldsmith. 'Who brought in the take from these.opera—%
tions to the station? | %

i
i

i Mr. Shaw. I do not know that either, but it was my ?

tglgfa 3
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| either processed those tapes or toock them to people to continue

1-24

understanding-that non-official cover people on the outside
picked up. ﬁhe tapes -—;don’t consider this gospel, but this

is my understanding ~-- picked up tapes from the various listen~-
ing posts, some of which had‘been processed by people in the
listening post; some of which had not. But they, in turn,

i
the processing in case they had a foreign language in them, or

something, and then turn them over to the station.

Somebody_went.out from the station, probably with a littlé
attache case or sometﬁing, and picked up takes again. Itlis ;
my understanding that the person primarily involved in that 3

. : |
was Ann Goodpasture, but I do not know for sure. i

Mr. Goldémith.“ Who was the first person that the trans- E
cripts would go to upon their arrival at the Embassy? %

Mr. Shaw. I rather suspect Winn Scott, because I remembe%
great numbers of those white pages tﬁat came across our desk. :
h;d P numbers written on them in black ink by Winn Scott.

Mr;-Goldsmith. Do you know how many lines were being i
tapped at the Cuban consulaterand Embassy?

Mr. Shaw. Ibdo not know. ;

Mr. Goldsmith. You reviewéd the transéripts and summaries !
of these conversations for two years and you have no idea how
many lines were tapped? i

Mr. Shaw. No. This was fifteen years ago. I can give

You a dguess. i
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Mr. Goldsmith. Sure. A best guess would be helpful.

Mr. Shaw. I would guess three or four lines. The primar

interest was in the Soviets. You had far more converage.
That is a guess.

Mr.‘Goldsmith. Understood.

Mr..shaw. I would guess, off-hand, two lines in the

Embassy, cne line in the consulate.

Mr. Goldsmith. Do you know if the Cuban consul's telephon

was tapped?

Mr. Shaw. If the consulate line was tapped --

'Mr. Goldsmith. It would have been his?

Mr. Shaw. Probably it would have been his, but they may
have had a direct line in there. I do not know.

Mrf Goldsmith. How would a teléphone tap actually work?
I am talking now about the actual mechanics of the tap.

Mr. Shaw. I do not know. ‘I never had anything do do
with them. I know théy used to take some of their taps at
what they call the junction boxes. These:zwould be the boxes
out in the street where lines came in to be fed into this

central -- I would rather suspect that the joint.operations'

‘were mostly done at the central, since the Mexican government

simply could have issued orders, you will tap such and such a
phone.
Mr. Goldsmith. My question is oriented towards the

folloWing.‘ Once a tap has been placed on a line, would that

 SIGR
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ST T

| :
i » mean that all calls, ingoing or outgoing, on that phone would
‘ 2 be picked up, so long as the tap is in effect?
3 | Mr. Sha'1w.. So long as it is in effect, yes. Whether 1‘:.hoset
| : |
’ 3 } would appear in the transcripts is‘ another matter. If it |
é’ 3 E was like a wrong number, or somebody saying pick up three rolls
5_3 4 i and bring them home for lunch, probably it would not appear on
::: 7 | the transcript.
‘;‘ 3 E Mr. Goldsmith. Who would make that decision?
J g i . Mr. Shaw. Whoever transcribed the tapes.
;‘ 1C : Mr. Goldsmith. How much time would pass from the moment
é 1 that a céll came in until the transcription passed across your
f:_?' 12 l' desk?
0~ ;__; 13 Mr. Shaw. I cannot answer your question with any preci- '
é 14 2 sion. There was a system in the Embé.ssy whereby if you had }
é 13 a fast-breaking situation, or something like that, you could --E
% 14 ’i I sure would 1like -fco get the transcripts of such and such a E
)’ i ', line fast, and that information would be processed and funnelec‘i%
~ ; i
% i3 } pack in to the Embassy or into the station on a priority )
b _ : |
c 7 i basis. ;
§ 20 E I would guess, offhand, that i£ ran =-=- again, this is a E
|

e 1 I guess -- five, six, seven days.

. :”é:f EE Mr. Goldsmith. What about the high priotrity cases?
i _
23 i Mr. Shaw. Sometimes you can get that pretty fast.
f i
ay _ R
’ 4% Mr. Goldsmith. Within a day?

Mr. Shaw. Yes. We could have somebody looking for a

o GEGEET

HY 50955 DocId:32277214 Page 27 ALDERSOMN REFPORTING SOMPANY
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i certain call, and I do not recall ever doing that. But it
was my understanding that if you expected some situation, that
you could levy a requirement -- for example, let me give you

a for instance here.

Let us suppose that we, the station, somedone in the sta-
tion was going to make a recruitment pitch to a Soviet officer

It would have been possible for the station to have organized

¢ things so that there was a live body_and not just a machine
hanging over phone calls coming in to the Soviet Embassy in
case the guy called up and said, let me tell you the discus-

sion I just had, or something like that.

This would be a little far-fetched, because a Soviet
would not be likely to handle it by phone. But in a case

where you are looking for something fast-breaking-to protect

yourself, being on top of the situation =-- it would not apply

i o e

ﬁuch to Mexico, but if you had a revolutionary situation

i breaking out someplace, surely there is a possibility of
geﬁting information very quickly off any given line.

Mr. Goldsmith. Would the transcripts: be reviewed. by
you 1in chronoleogical order?

Mr. Shaw. I got them in. batches and I would review them

. just in the orfder in which they came. I might have shuffled |
them in chronological order, yes. Quite often they came in

four or five or 8ix pages stapled together.

H Mr. Goldsmith. Would they tend to come in chrolological

; oA P T
j , Sﬁ%%i?

ALSISSON RESPCARTING COMPARNY
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1-28
% order so you read a transcript from the 15th before the 1bth?
i Mr. Shaw. Gengrally ves, right.
Mr. Goldsmith. What happened to the transcripts after
they were reviewed by you?
Mr.’Shaw. They were usually routed. They had a routing
sheet on it, and they wou&a go on to somewhere else, Where

they went, I do not know. Sometimes we would mark them for

files. Of course, if there were a transcript in there that
had specific information on somebody that we were interested

in, we would mark a copy for the files and it would go into

|
% file, or into any operational self-file that would we make,
t
Ebuilding'up background information on a person, the little

i
i

ior with living conditions or the cost or what. have you of the

]

drugstore . These little bits and pieces were built up and

those came from transcripts.

Mr. Goldsmith. Would these transcripts eventuallyiget

sent to headquarters?

that Winn Scott ever threw anything away. It was somewhere,

probably, in the file room.

Mr. Goldsmith., What about the tapes? What would happen

with the tapes after a conversation had been transcribed?

i Mr. Shaw. Again, you are getting into an area where I

it
o}
§

ALOERSSN RE 3’“91 L\.nh- SN

i that person's =-- either their P-file, which was their personnel

things like whether an officer's wife was unhappy with the.maidg

}

i

Mr. Shaw. I do not know. I will say that it was unlikelyi

.
J
!
i

i
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i never had any personal experience. It is my understanding
i
i
. 5 || that tapes were erased and reused, and they were used over

. | and over again. Otherwise, we would have ended up with a room |

. 4+ | full of tapes and there really was no reason to keep them,
E 5 Now, I would also assume that if there was something
é é%vimpor.tant on a tape that they might have held it. I do notr
g 7 kﬁow. I do not recall ever saying, hold that tape for me.
5. : | The transcript usually sufficed as the record.
Z gi Mr. Goldsmith. Do vou know if, at the time of the assassina-
= EOE tion, that the stationlhad‘a.tape recording of Lee Harvey

Oswald®s voice?

HASHITHOTON,

ia ! Mr. Shaw. WNo, I do not know if they did. I think they

13 | did not. It was my understanding that what they had was a

i transcript of some guy calling, again, it is my understanding.

I believe he called the Soviet Embassy from the Cuban Embaséy,

i

1z 1 or the Cubans called the Soviet Embassy, I am not sure. But |

. RUPOSTERS BUTIDTNG,

I as far as having the tape with Oswald's voice on it, I seriousxy

~t

%2}

£ ;3 idoubt it. *

z | |

= 19 (Discussion off the record.) :

g 20% Mr. Goldsmith. I would like to show you now what was !
i j
!

21 # marked here as CIA No. 197 and, for purposes of the record
. #2277 s» 1 and for your information, the Agency has provided us with its
23 i documents. Each page has been assigned a number. The reason |

| it has been assigned a number is 5o that the Agency can make |

[ 3]
.

i sure that everything given to the Committee is returned. For
i

A

i

1 tieiog

| e

ZESON "‘":r\Rl\; o] \.-\.JH‘P,‘:",“\.‘;V'
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. ireference purposes, we simply use those numbers for a witness
- %when we are going through this pile of materials.

3 § Now T would like you to take a look at CIA No. 197, the i

s

i second paragraph.

E 5% {Pause)
% 6§ kMr, Shaw. Okay.
'g“ ’7{ : Mr, Gol&smith. The second paragraph indicates that the
é 3 gstation is unable to compare the voices, as the first tape was
i ?‘éeraSed prior to the receipt of the,secdnd call. E
i 1 E Mr. Shaw. Yes. |
3 i
g z}'i Mr. Goldsmith. Does that suggest to you that at least ‘
2 12 }one tape was still in existencé on November 23rd, the date :
. i |
. ‘Z: 19 ‘%that this cable was sent'> Otherwise, the second paragraph woulc.él
§ %-ghave said the tapes had been erased, routlnely, whatever. ‘
v ; '
é 152; Mr. Shaw. It could indicate that. It does not deflnltel?
é 14 %state that. That is an interpretation, ¢ertainly. }
j ]72' Mr. Goldsmith. Does that refresh your memory as to whethe;
. | ' ' =
% 13 %or not there was a taping system? : | - %
bt | |
2“!?§ Mr. Shaw. I do not have anything in writing. This did
% 39 %noi refresh my_memory at all. This probably would have been %
- ElgconSidered. Was this'after the assassinatibn? 5
D Mr. Goldsmith. Yes. , ' : :
73 ~ Mr. Shaw. No, I do not think it necessarily indicates;, %
| v :
. 24 fbut, I am surpvised that it does not say that they were both

3
das

%destroyed, or both erased. |

I. g . A ' ' . ena :?l
%? ‘ i&ﬂs
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skund 1-31
i % - Mr. Goldsmith. kPlease take a look at CIA 208. %
gii Mﬁ. Shaw. 208. | ;
3; Mr. Goldsmith. And read paragraph number four. Read it é
. : 4 to your‘self, ple#se; ]
= 5% (Pause)
é 5; Mr. Shaw. Yes.
é 7% Mr. Goldsmith. According.to paragraph number four, it
§ 3% indicates that it seems a voice comparison of some kind was
i ;Ezmade.
; EG% Mr. Shaw. Yes,’or it could well be that this guy, Fine-
g ,}‘ glass =--
%
| % ;:i Mr. Goldsmith. Mr. Tarasoff? i
. ; 2 Mr. Shaw. Remembered the poor Russian of the first tape |
= i - o :
g ;iévand the poor Russian of the second tape and figured that it ‘
g '3 %was the same guy.
é 12 % Mr. Goldsmith. How ldnq were tapes normally retained
2‘ i ?prior to being erased? i
g iaé Mr. Shaw. I have no idea. It would seem to me if you had
; 13 %a.very productive.tape, you probably would noi keep it very é
S 1 %iohg, once you transcribed it. %
| (Pause) |

Mr. Goldsmith. I would like you to read thefCS comment on

27 1CIA 239.
. 24 Mr. Shaw. I have read it.
23 Mr. Goldsmith. According to that, it indicates that the :

i

- BEOmET
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| normal time lag would be two weeks. In other words, the tapes
. 1 would normally be retained for a two-week period.

it
1 Mr. Shaw. That is what it seems to say, yes.

F e

Mr. Goldsmith. 1Is that consistent with your memory now,

= 3 iat the time?

é ] Mr. Shaw. No, I do not have any idea. I was not involved
é. 7% in tape pick-ups or tape erasures. ‘5
~ | ) .

§ gi Mr. Goldsmith. The Oswald telephone calls, as we will see
o~

: gé later on, came in within apprdkimately four days of-eachvother,f
= | , !

q éif,%as CIA 239 indicates, the tapes were normally retained for
i two weeks prior to being routinely erased. Does that suggest
.y i to you that the Oswald tape was, for some reason, treated in

1
17 i an unusual manner, because either the first call came in, let'ﬁ

»

14 %say Sepﬁember 27th. By the time the second call came in, the

%first'tape_had already been erased..

@ .
REPORTUES BOLLDTHG, dASHTHGTOM
€

14 ; Mr, Shaw...No, it-does not suggest that):td me. -= what is this.num

N7

{berkmmeuﬁebeanse%ﬂﬁsmessage came out 9 December 63. What it

B
<

14 i suggests to me 1is that, subsequent to. the assassination, is

13 i that the station was to hold tapes for a minimum of two weeks.

-
-
-4
bl
oy
e
=
-~

=n | Mr. Goldsmith. Please read into the record what 239 says.

Mr. Shaw. CS comment: ‘- station to erase routine tapes, |

-Embassy, keeplng normal two week lag.

}
ﬂ ~Mr. Goldsmith. Does that suggest to you that the normal
g ‘
4 ﬁlag would not be two weeks?

: .
i

Mr. Shaw. This was not. addressed to me. |

0
W

LLOERSS ’“‘3"'\(’3 »uxvlr’d“f
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Mr. Goldsmith. I understand that.

Mr. Shaw. There is ﬁo reasoh for me to read this anymore
3than there is reason for you to read that. fThe'words stand

1 by themselves. V : : ‘ |
Mr. Goldsmith. That is right, and you have just given an
;interpretatidn of those words, guggesting that that the mean-
éing'is prospective in intent. In other words, after December
|

!9, 1963, the timelag for retention of tapes pridr-to erasure
would be two weeks. |
|

' Mr. Shaw. I thihk it could read that, vyes. I do not know‘

iwhat went on between Winn and the station as far as periods

Zfor keeping thsse, but I think what you are trying to do is leaé
: } - i
i H
me into a situation of pointing out that the station was remiss

|in destroying tapes, and I do not believe that is the case.

Mr. Goldsmith. I would like to indicate to you, and also

i !
: :

3questions that are raised by the documents and the Committee

has no predisposition, one way or the other, to reach any
particular conclusions.

The truth is that unless these questions are asked of

§you, both the Agency and the Committes will be criticized by ;

v, i
:! |

)people in the future who review these documents and say, why
%were not these questions asked of you.
!

i Mr. Shaw. I can understand why you are asking the ques-
z*t:.ons. I am simply not in a position to tell you, from memory

i i

E - o Egﬂg?
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; I or anything else what the normal station procedure was regard- |
| |
. . | ing retention of tapes, although, as I did indicate earlier,

3§ that the tapes were routinely erased and used over again. As |

‘ i far as the time lag, you know as much about it, and probably 4
g 5% more than I do, by now.
é 5 Mr. Goldsmith. What ;esponsibility, if any, did you h;vei
é ’7§ with regard to‘the photo-surveillance operation against the
é 8% Cuban Embassy and consulate?
|

Mr. Shaw. I had no responsibility for that operation

n.C.
NG

g | until after Irreassuméd the Cuban Ops section which would have |

., | been the day Phillips left for Mexico, probably a year or

CIASHIONGTON,

.. i two down the road. I do know, however, that the operation =--

by

.4 i there was a Cuban photo, or a photo operation against the

-

RITPORTE RS UL NG
o

i Cuban Embassy.

15 I do not remember why;‘but I think that cobservation was

! not active in the period when Oswald was in Mexico. If I

S

&
—
~1

© remember correctly, the man, to the best of my knowledge who

'-é handled that, who was actually the inside case officer, if

i you will, was the little guy who was snapping the pictures,

Ina PTUCSTREET,
o

i
‘eé was a fellow by the name of Robert Zambarnadi, and I believe ;
|
. The is retlred and living in Mexico. I do not know. f
ff:? o Mr. Goldsmith. Who was the station case officer respon51ble

BN : : f

!

-1 | for running the photo-surveillance operation against. the 1

. : 2: | Cubans?

23 E Mr. Shaw. As far as I know, it was Robert Zambarnardi, j

B 50953 DocId:33277214 Page 35 , *L‘z“b“'_”‘"
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E% who was the technical officer of the station. He was a z
. 2 ' technically qualifié-d man. ' '
3% . Mr. Goldsmith. There was no one overseeing him? E
. ) 3 \ , "Mr. Shaw. I do not believe so, but maybe Dave was. I a
g 53 do not know. We used to get batches ofipictures. One of the %
) i ,
5 é% things: that I would do with the agent that I mentioned earlier
% '7% was that I handledawas:take batches of these piéﬁﬁres to him
o .
é 52 and sit down with him and say, did you ever see this guy, or
; 9% who was that? And he'd‘say, that's a courier, or that's the
; 0 Enew officer who just arrived, or I do not know who this guy
E b %was, but he came in and talked to so and so, that sort of E
A o : |
% [ éthing. {
£ : : s
. 'g il We used to try to identify people with those pictures.
é 4 | Mr. Goldsmith. How many,photé bases were there taking
é i3 ;piétﬁres of the Cuban consulate and‘Eﬁbagsy? |
; Ié% Mr. Shaw. To the best of my knowledge, there was only 'g
% i ?one photo base. At times, the consulate was not covered and
é i3 ithe Embassy was. If I may draw you a picture, this would be %
& _ ‘ : ;
£ the block, the compound block. The Cuban Embassy was the E
ER Ebig’building up here, and there was a little gatehouse down
s Qlihere. I do not rémember whether iﬁ was in or out.
N | | . i
. = -:i . This was the consulate, on the corner. People who would '
23?want to get visas would routinely appeaf here and they would |

i
. %';send them down the street and they would go into the consulate.g

| - o here
}Sometimes they knew where they were going and they came 1in here,
- S -Q??ﬁi?
{ -’_,‘_ ) 3&9} Fan E%

‘ . : ( REPCRTING
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5o

or they asked a cab, take me to the Cuban consulate, they

?) would probably bg delivered here.
3 % This is a block, a city block. The house from which the %
. 4 %_photographs were taken ivs over here on this corner. The

2 52 photographs-were taken long distance down here and here. This
é '53 was not always covered. This was considered mote important( §
g 7% because it was routine == either there was a lot of routine
&z lvisa stuff here.
= i :
; ;: Later on, subsequent =-- gosh, it must have been a vear
- ¢ | later. I do not’remembei just when == we developed a system,

SHLHGTON

Eor somebody up here in-the states who developed a system

CHAS

[

‘whereby the camera would be triggered automatically. That is

——
[ %Y

%movement -- sort of like a photo-electric cell or something ==

B
12 ﬂmovement up here in the picture that the camera was to cover

‘lwould cause a series of photos to be taken, maybe four or

REPORTERS HUTLDING,

five, zap, zap, zap, something like that.

RN

But I believe that, at the time Oswald was in Mexico City,

TR

- |
< i3 ynot only was this down for some reason and not. functioning, !

- !
& 1 . ' i
= 13 |but I believe, had it been functioning, that it would have §
§ 29 %been.individual picture snapping. I do not think that auto® |
i - j

e U imatic equipment was in Mexico at. that time. I could be =

&= | |
o] | :
T/ 2 i Wrond. :
@ ~ |
27 Mr. Goldsmith. I am not going to be able to introduce ’

Zégithis diagram into the record, so I am just going to describe

E it as best as I can.

1
%
i
)
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1-37
7 5 You indicated that on one block, on< one corner of that
- iblock -was a consulate building for the Cubans. The other side

of the block was the Embassy building.

[98Y

Across the street was the photo base.

3

Ev 3 Mr. Shaw. ‘This was all wall. This was a compound.

é $ %Excuse me, if I-may interject. There was anothervbuilding backé
é' ; %here that had a theatre downstairs and had offices upstairs.

S 3 | Mr. Goldsmith. Was that within the compound also?

: 95 © Mr. Shaw.- Yes. |

a

I .
% | | : | : : r
: Mr. Goldsmith. ‘Three buildings within the Cuban compound?

0 Mr. Shaw. Yes.

LSUTHOTON,

'~ Mr. Goldsmith.  .The photo base‘was locatéd across the

fstreetes If was closer to the consulate than it was to the

BUTLDTHG,
“

entrance of the Embaésy? . ' :

¥

Mr. Shaw. That is correct.

REPORTERS

Mr. Goldsmith. - From the diagram that you drew, it would

13

Vi,

S.
~i

seem that the location of the camera was closer to the consulate

; i3 i than it was to the Embassy entrance, yet you also indicated !

& , : |

= 13 jthat most of the people of interest would have been entering !

~ |

: . _ |

§ 26 | the Embassy, not the consulaté? ;

L - ]

e Mr. Shaw. That is correct” g

T . , |
S0 1 Mr. Goldsmith. ' Was not the placement of that camera in

&
)

27 ¢ an inappropriate position?

4y Mr. Shaw. I imagine that camera was placed wherever we

23 ! could get it. Getting real straight across from one!oﬁ those

. SEDRET

OPN REPORTING LV\V‘QJ*"

l'l

e
l"
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‘ ) embassies was very difficult.
. - | I know, had we had our druthers, we would have placed

[ %]

that camera closer up here and the Soviet Embassy had a similar

. . sort of situation, a camera over here and one down here. I
‘;’3 3 ' believe theicloser the better, yves.
e~ |
é 5 Mr. Goldsmith. How many photo bases were there operating

. 1 .

g . i against the Soviet compound, without drawing a diagram?
§ 3 l ' Mr. Shaw. I do not know, but I think there must have
= ! ‘
:. 3 i been two or tbree.
: 0 ' Mr., Goldsmith». ' Are you sure you were not the case officer
é - overseeinq the surveillance operation against the Cubaﬁs? ;
: 12 ”v Mr., Shaw. .I ce'rtainly am.

‘ (’z . ; Mr. Goldsmith‘.-‘ So Mr. Zambernardi was not working under
i - * you?
E '3 xi Mr. Shaw., I did no't-_consider him working under me, at
= it . ;
5 12 that time. Later on, when he was replaced and I am not sure ’
. | |
31 ' %whether Dave Phillips was there or not, I did move into this
- ! . :
E. 15 E;operation. I am trying to think of Ithe cryptonym for the ’
z z , ‘
o i
£ 13 operation. I cannot recall. ‘
= . i
§ 20 :l And the chap who then handled it was Zambernardi's 5

|

| 21 i:eplacement, I think his name was Humphrey. That was the

]
i
i

H

| surname. Lou Humphrey, I think. I am not sure.

-

&L

i

i
3

L:""-"\
s{\

/'
[
b3

27 1 Mr. Goldsmith. What was the purpose of the photo-surveil—iz

e

. -; | lance operation?

Mr. Shaw. Primarily to identify people in touch with the :

{

¥
[

h
i

i SESSON REPORTING COMPLNY
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i } foreign embassy. 1
. vl | Mr. Goldsmith. Would everyone's picture be taken? E
3 ]I Mr, Shaw. ©No, no way. |
. 4 ! .Mr." Goldsmith. Whose picture would be taken?
|
E ; Mr. Shaw. For example, that you would normally in an
:ué 5 | operation like this be limited by time available £o6r the 1
% 7 i photographer. | Yc;u would be lj_mitea by daylight. You would |
{:: 3 , ndt'photoéraph a milkman, or a mailman or somebody who would
< !
: $ , be there repeatedly. You would not photograph a staffer of
:- s ! the Embassy if once -you knew who he was, unless he was walking
% IRE with somebody. ;
| f ) You would not photograph a regular visitor to the Embassy,%
. § 13 % if you knew who he was. g
=z | : . : 5
| :E- L4 x Mr. Goldsmith. Would you photograph all foreigners? |
v : i
—z 13 'z Mr, Shaw. I do not know. I would have to say the answer }
5 14 15 no. I never photographed any of them. Do you mean would 1
; © 37 Eial]i. foreigners be photographed? I would say, given the |
:E,- 13 %limitations that I have enumerated, namely how long a person
; ::; can sit there and watch, and they have to take a break now
§ 20 :and then, déylight, Sundays - - they proba{bly did not photogréph; :

; _ : |
o ! ibecause there is little activity. I am sure there were consider-
. ‘é< 12 lable down periods in this sort of operation. oo

No, I would say all foreigners were not photographed.

) .
t‘ '

i

. ' 24 %;Ideally, you would like to have a picture of anybody who went
|

3
[ 1Y

J.n and out of there, surely.

it
t
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i § Mr. Goldsmith. I understand that. %
‘l’ 3 My question is, while surveillance base was in operation, i
3 iWOUld a primary purpose of it be to take pictures of foreigners?
‘ i ; Mr. Shaw. ... .. Yes. That would have been a primary |
i .
g 3E purpose. Not necessarily forelgmers, but people you do not
&~ !
! i
5 . || recognize. Foreigners or Mexicans; Mexicans are foreigners
E s ji to us, of course. :
5 3 | Another thing they did, by the way, was they tried to
z |
3 s | photograph the license plates of automobiles that came to these:
o i
T ;embassies.
2 Mr. Goldsmith. During what hours were theserphoto bases
- [ | N |
= i . 1
% . : . ’ ‘ !
PSR Eln operation? : ;
. , |
¢ : . . !
. 2 5 Mr. Shaw. I do not know. I would say most likely during
3 ! , S o
2 i %business hours and proper daylight conditions, when the
s éphotographer was available to do the job.
S ho ’
= i o
z . s Mr. Goldsmith. Would you read back that answer?
@ 1;E The Reporter: “Question: "During what hours were these
; '3 %photo'bases in operation?" E
P . |
5 ! - 3
z 13 E Answer: "I do not know. I would say most likely during
~ i . ) {
S 1 ibusiness hours and proper daylight conditions, when the ' ?
=y - 1 :
21 |photographer was available to do the job." |
. -;5\73’ 37 Mr. Goldsmith. As a matter of routine, when would :
v TN ! !
23 aphotographers have been available to do the job? o
. 4 | Mr. Shaw. I do not know. I was not involved in these

23 joperations:’ I used to see quite a bit of coverage.

¢

SR

G ALOES BEERPQRTING SOV B a0
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i f Mr. Goldsmith. What were your primary responsibilities
. 2 when you were down there? You were not involved in the photo-

i .
1 | surveillance operation; you were not involved =~ excuse me
i

. _ : for interrupting you.
E 5E Mr. Shaw. Go‘éhead.
é 5; Mr. Goldsmith. You were not involved in the photo-
|
g ’ surveillance.operétion and you were not involved in the wire
{ 3 | tap operation, so}“mY" question is, what was your Priﬁaf§mm”
g 95 respégg;gZIggﬁ?
Z.‘zoé Mr. Shaw.. My primary responsibility was to,tiy to
g_ !3? efggg; penetrations Qf the Cuban govefnment. I spent a good
g ‘22 bit of time with Cubans of the non-Castro persuasion, attempt-

1 | ing to identify Cubans of the Castro persuasion that we might

go after.

4

[¥1Y

By "go after," I mean attempt to recruit.

REPORTERS BUTLDTHNG,

I spent a lot of time collecting information from the

LT

« 1= i Cuban asset on the outside.to process into the intelligence
é. ?83 reports on what was happening in Cuba.

= ;;E We had a system set up in Mexico City under an agent

§ :di'called AMSAIE who was the representative of the-.exile commun-

ity; He would arrange to meet, hemp, debrief, Cubans who were

&)
VA
fﬂ'
.4()

g/ )

arriving constantly from Cuba on the way to the United States
727 i or to Mexico or to somewhere else in the world, people who.

-: i were exiting Cuba.

& &
VAt

25 Mexico did not break relations with Cuba as did the Other§

H¥ 50955 DocId:32277214 Page 42
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: géountries of the Hemisphere, The OAS recommended that:; ;
” EMexico did not do it. E
2| |
3% So, when the refugee flow dried up in Florida, we probably ;
. s l had one of the most productive operations there in Mexico E
2 :E City.regarding information on what was going on in Cuba.
P : ' -
é ég I spent a lot of time with AMSAIL on that.
a8 _
é '71 " "Mr. Goldsmith. Did.you ever try to recruit Eusbio Ascue?
; 3 Mr. Shaw. His name is Eusbio Ascue.
‘i gi Mr. Goldsmith. Yes. _
z i E Mr. Shaw. A—é-c;u-e. Fist name, E-u=s=b-i-o. i
§ . g I did not try to recruit Ascue. That may have been’ : i
§ 12 %attempted prlor to my arrival, in whlch the man who would know %
. o
‘ 2 1 :i about it, if it had been attempted, would be Mrs Thomas
§ ‘s ?Hazelit.
; s g Mr. Goldsmith. What about Teresa Proenza?
é Iéé’ Mr. Shaw. ©No, I never made.any attempt to recruit
i 17 %Téresa Proenzav - é
- | . ‘
E ‘a% Mr. Goldsmith. Do you know if anyone ever did? ‘ |
= ! !
;' !92 Y Mr. Shaw. I know we had an officer in Washington who 3
é. yjéhad formerly servéd in Mexico City who was very intefested E
ﬂEin Teresa Proenza. That officer's name was Charles Anders. %
. :Z:‘:)’ 39 , Mr. Goldsmlth. I; he still with the Agency? .
2331  Mr. Shaw. It is my understanding that he is. %
. Y ’ . Mr. Goldsmith. What about Guillermo Ruiz? i

[ W13

; Mr. Shaw. That does not even ring a bell. Ruiz is a

i8]

i
4
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If very common Spanish name. Dc you want to tell me who he is

: | or if you have-anything on:him? Maybe it might ring arbell.
3 Mr. Goldsmith. Apparently, Mr. Ruiz was a Cuban intelli-

gence officer at the Embassy, Cuban Embassy.

g 3 Mr. Shaw. I dp not recall him there when I was there.
é 5% Mr-vGoldsmith. What did you say that Mr. Ray Swider's
é 7% respbnsibilities wé:é, if you said?
é 3% | Mr. Shaw. I did not say. I used his name -- he was
; 9; another officer, like I was, in Cuban operations.
= % '
= 30% : Mr.'Goldsmith.' Do you know whether he had anything to
g {z%?do with the photo operation.
g z:éé . Mr. Shaw. I do noét know. He may have; I do not know.

| . 2 13 I do not think: hef-_did.. He may. have.
E ’*%E Mr. Goldsmith. -After your arri§al'in México City, did
T - | |
§ :5%%anyone attempt to recruit Ascue? %
; Ii% Mr. Shaw. As far as I know, there was no attempt made é
i !TEXto récruit Ascue after my arrival. My mémory could be playing%
o f i
; 152 tricks on me. I know I never went after him. f
A % '

\ g !9% - (A brief"recgss was taken.) : - i
§ 29% _ Mr. Goldsmith. I would like to get into the number of - |

/é?*_zz Epeople who were in Cuban Operations in Oétober of ;63, Septémbe%,

i -
. *:\/ 22 1October of '63. Could you tell me again how many? : 3
i , ' ‘
23 g Mr. Shaw. If you could show me a list of the people at

;thé American Embassy at that time, I think I could pretty well

(23]
e

i3 iquickly, in the station -- if you have such a list, I probably .
o SECRET

L N oM R
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1-44
?could very quickly idéntify these thatihad some connection
with Cuban Ops.

Mr. Goldsmith. /The Agency has not given us that list

today to have for this purpose.

Mr; Shaw. Do you have one lying around?

Mr. Goldsmith. No. ‘ \ |
So far, aCCording to my recollection of appearances,

we have Mr}'Phillips,‘yourself and Mr. Swider.

Mr. Shaw. When I arrived there, Tom Hasbrook would have

been there. He would have been gonecby that time.. .

John .Zambérnardi would have been involved in the technical
OpS.

I am not sure whether Peggy Magret was there or not.
I Mr., Goldsmith. How many case officers weré therer in

Cuban operations?

Mr. Shaw. Probably just three, three or four, I,aﬁ not j
| sure.

Mr. Goldsmith. There were three case officers,probably’
four? ' f

Mr. Shaw. At least. three, yes. Dave and Ray and myself.

Mr. Goldsmith. Was thereaaffiourth?

; Mr. Shaw. I do not know. I cannot recall, offhand, who
lelse was there. ' |

Wait a minute. Lorna McKay was there, as a researcher =--

‘what was it called? Research analyst. ' |

i
i
1
i

i

T 1)
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Mr. Goldsmith. I am interested now only in case officers.

a

I.do have a~listihere, réferred -to-as. CIAr169=70; which

has a list of Agency employees. Would you please examine that

. . ] list? |
E 5% (Pauée)
é 52 Mr. Shaw. Okay.
i
g 'fé Perhaps there would have been myself, Ray Swider, Dave
Ny i ‘ |
2 5E;Philiips and”Lorna McKay. | |
i ;éi Mr. Goldsmith. Was Lorna McKay a case officer?
Z zc%i Mr. Shaw. Lorna McKay was not considered -- yes, I,Quess?
g :sééshe was a case officer. I do not know what cases she handled.l
= ! : !
§ ;ZéiShe did more of what we call INTEL analyst work. She had
. E 13 '! officer rank, I belleve. I believe she was a GS- 9 or =11 or
§ l%%something. ‘I do not remember,
; ]5%2 But Peggy;,the‘gir;ll mentione& awhile ago, was not there
é‘ > ?until 1965. That was about it. %
i @;E The ranking would have been David Phillips, myself, é
g '3 %Ray Swider, Lorné McKay. E
Z ;;% - Mr. Goldsmith. How did you divide up your responsibilitie;?
~ | i
§ 232 a Mr. Shaw. Let me interject. ~Jack Stewart was there, buti
1 Ehe.was not in Meﬁica City. He was in Yucatén, in the consulatei
SN |

LN
N

‘Mr. Goldsmith. Fine.
How did you four divide up your responsibilities?

24 3 Mr. Shaw. We were .given certain agents to handle and we

Lieg]
4

/L
3.
13

:: ihandled those agents, and Dave Phillips would decide what

G , ALDE »,u~»ﬂx
HW# 50955 DocId:32277214 Page 46



[#8]

“
= 2
- 3
™~
1
& [
i =]
-
~ ,
< -
o~ i
~
o -
— 5
=
o
. -
[3Y Y
o »
= C
=
= .
[ [
R
L
¢z
’ z
= f
= 12
-
= 14
-
= 13
S
51
-
« 17
= X
“ i3
wn
= 19
T~
<
-
s it
2
A‘/"“'::"
i1
2o 2 -
St 22
by
A YN

H¥ 509553 Docld:

t
i
|
i
]
]

]

32277214 Page 47

SELRE
other activities he would pass around. I notice --

Mr. Goldsmith. Whichmwefe those other activities?

Mr. Shaw. Anything that might come to light that Dave
would == an ad hoc requirement;,or something like that, he
might ask any of us to help out, or somebody else might ask
us to do something. I went out and helped surveil 'a meeting
one time-fdr.onebof these guys-dowﬂ here. It had nothingréo
do with Cuban Ops.

Mr. Goldsmith. What procedures did the four of you
establish for reviewing photographs?

Mr. Shaw. The only procedure that was established was

route the photographs and show them to any agent, personnel,

‘who might be in a position to identify the'persons in the
i photographs.

Mr. Goldsmith. Did any of you identify all the photograph

in the Cuban Operation Branch?
Mr. Shaw. I do not know.

Mr. Goldsmith. Was there a system to this?

Mr. Shaw. If there was, I did not set it up. When I got |

photographs, I would show them to LITAMIL-3 and have him tell

! me who they were and I would write a contact report and submit

. it to my Chief, who was Dave Phi;lips.

I would assume that Ray Swider probably did the same
thing with his agents.
Mr. Goldsmith. Mr. Shaw, unless there was a system for

_SECRET
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§‘reviewing the photographs, you had no way of knowing that

£

Wil
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~ P

‘l’ ’;é all of the photographs were being reviewed by you and other
3‘ Cuban Operations.case officers?
. 4 .Mr. Shaw. I had no way of knowihg. I was seeing all the |
= 5 i photographs, that is trﬁe. ‘I assumed I did.
é 5? . Mr. Goldsmith. Yéu had'no way of knowing that?
g 17i | Mr. Shaw. . Not ﬁnless I wéuld‘havé gone to pick them up
§ 3 from the mén who took them and developed them,‘which I did not
B s ! do.
= v : '
1 Mr. Goldsmith. With regard to the transcripts, did you

11 | have any procedure for insuring that ailcof the transcripts

VASHIHGTON ,

were being reviewed?

Mr. Shaw. Did I have a procedure? No. The station

QUTLDTNG,
o

REGGRIUERS B

! routed the transcripts to the various officers. Winn Scott

| quite often routed them. I notice you had a transcript some-

iLa

i where here =~-

o

S.u.

Mr. Goldsmith. We will look at the transcripts later on.é

('
<

—

[v )

r, -Shaw. Winn Scott quite often routed those to a

specxflc officer.

3100 1TH STRELT,
"

o Mr. Goldsmith. Were all of the transcripts pertaining‘tog

71 i Cuban operations that were sent to the station reviewed by at

= |
N -
. ’é{i 11 i least one of the Cuban operations case officers?
23 4 Mr. Shaw. I do not know.
'l’ EC Mr. Goldsmith. Was Mr. Scott a very demanding man?

b
[WDY

Mr. Shaw. What do you mean by "demanding®?

 SELRET
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; | Mr. Goldsmith. Did he expect his employees to work hard :
| _ i
7 and to perform thorough, competent work?
: i
1 .i Mr. Shaw. I assume he did. He never said so in so© many |
: . 4 words.
2 5 : It was my understanding that until he was remarried he
é P ; worked long hours in the VEmbassy, before I got there. Sometimes
g 7 ; he had people in there at 9:00 o'clock at night.
5 5 » | Mr. Goldsmith. Compared to other station chiefs that
z 3 ; YOu had worked under,vwas he more demanding or less?
::- 1q ; Mr. Shaw. I would not say he was an.? more.v ‘He expected
‘?—__g 1 work out of his people and got it.
= i '
; 12 1 Mr. Goldsmith. Is it fair to say that the Mexico City :
- i o . i
.' :é 13 l station had one of the biggest ’.celvéphone_"surveillance opera- |
z T4 , tions in existence? ;
g '3 Ig Mr. éhaw. Certainly in Latin America. | %
:E 12 Mr. Goldsmith. Any CIA station? ;
i‘ 1T , Mr. Shaw. I don'tiknow about any CIA station. Certainly
. i ;
é ;3"5 in Latin America. It ate up a lot of man hours. E
= |
_f__ 15 ‘ Mr. Goldsmith. In light of the fact that Mr. Scott 1
é 20 | a?parently' was a demanding man and thlat you had one of the . ;
e 1 il largest surveillance operations in effect i-n Latin America, ‘
. ' :Zi? 12 i'your testimony today is that you do not‘.kn.ow whether the Cuban l
| 23 I' opérations case officers reviewed all of the transcripts?
i :
| . 24 Mr. Shaw. I do not.think that the prefacing was necessary?.

i The latter part of that, in which you asked me if I am aware

. BECRIT
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' that all of the transcripts of the Cuban Ops were examined

-z

by the Cuban Ops section, I would have to, again, say I do

[ 3]

; | not know.

. . {Discussion off the record.) ' : !
E 5% Mr. Goldsmith. We just went off the record for a moﬁent g
%_ éi bécause Mr. Shaw had a question about where his car was pa;ked:
él ‘7% and whether there would be any problem about that, and I 1
é 3g;indicated that I did not think there would be a problem.

C.

Mr. Shaw, do you recall who delivered the photographs

~3 .

0.

.~ i to the station, the tape from the surveillance operation?

;o '‘Mr. Shaw. It was my understanding that the technician

WASHTHGTON ,

., © picked them up. Bob zambernardi would have picked them up

., | from the agent.

You ‘are talking of the Cuban Embassy now? -

! Mr. Goldsmith. Yes, and consulate.

REFORTLES BUTLDING,
&4y

Mr. Shaw. It is my understanding that he would have

e

7

EZpicked them up from the agent who took the photographs. The g

AR
é ;52 agent who tookvthe photographs’developed them, printed them)
= ! !
; ,;% ahd turnea_the prints over to Mr. Zambernardi. That is the.wai
é 20% I think it worked; o ' | - g
/@Hw‘gyé Mr. Goldsmith. How would you actually get to review the f
eSv.all | |
. *;‘27 39 photogr.\*:apl'xs'..> Who would bring them to you?
233, Mr. Shéw. Usually I do not remember who brought them to
i i
‘I' :iésme. I have the %mpression it may have been Lorna McKay, but

:=§51»could be  wrong: Maybe Bob brought them to me. I do not know{

o sreREy

TORTING COMPaY
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E But I would get a batch of photographs to go through.
i . ,
. 5 " Mr. Goldsmith. Who had reporting responsibility for

passing along the information that had been obtained from the

. V 4 photogra{:hs and the transcripts? |
= 533 Mr. Shaw. There was little reporting that came out of g
é ‘E[the photggraphs. Usually,itaxieidedgmat we galled operationaf'
% '7% informaﬁion.rather than intelligence information, tc enable us
§ 35 to develop a better understanding of who was in the area, of
: gé who was in the Cuban Embassy, and what they were up to.
:‘ 15 As far as reporting intelligence that came from those,
% 31; it probably was reported by the reports section of the Embassy{
= : !

.4 I Next to Winn Scott's oifice was the CA Chief's office and,

|
. ) |

17 i next to that.-- I'm getting in the new embassy now. I don ;
Lo

i

PU LT NG,

not remember where the report section was in the old embassy.

im

i
We had reports officers who actually repaired most of the;

REVORT RS

reports from raw reports, if you will, reported by the case

5.4,

officers.

IS
3
i

T,

% Again, I would like to point out that these photographs

yielded very'little reportable intelligence. It was mostly §

100 7T STREE

| operational intelligence. _ ;

Mr. Goldsmith. Understood.

"""""

- ,,\;’; G
. —a:</ el Who was George Monroe?
“ | [
A
23 Mr. Shaw. George Monroe was a former agent, Spec1al Aqent,
il
" : = of the Federal Bureau of Investigation.who retlred or resmrned,

22 ' 1 do not know how he left the Bureau, and worked in Mexico

¥ 50955 DocId:32277214 Page 51
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City on the outside, a$+-a non-official cover asset for Winn

Scoﬁﬁ. Ann Goodpasture, I believe, had a lot of contact with

George Monroe. - I very seldom saw George Monroe. 1 had nothing]
i

to do with him operationally. ;
Mr. Goldsmith. Do you know what his responsibilities
were?
Mr. Shaw. I believe his responsibilities had to do with
déalings with the Mexican government, liaison responsibilities.
I think George was used by Winn because George had good contacts

in the Ministry of Interior, which would have been sort of the

equivalent of the Department of Justice here and out of that

Ministry came, for example, the man who became President of |
Mexico. He was the station assetjscontact, not agent.
Mr. Goldsmith. You mentioned earlier. Mr. Charles Ander-— |

son, 1is that correct?

Mr. Shaw. 'Yes.

Mr. Goldsmith. Do you know. why Mr. Anderson had an inter=-
est in EBEusbio Ascue? - :

Mr. Shaw. No, I do not believe it Qas. I think it was
Teresa Proenza. I do not think he had any interest in Ascue.

Mr. Goldemith. Who was the individual who had the !
interest in Ascué?

Mr. Shaw. I do not know. I said if it had been before
my arrival, I would suspect it was Tom Hasley. He was carryin§

the ball down there and was responsible for that sort of




1-52

. 1 activity. I do not know that he did, but if it happened in,

3

. . | say, late '62 or somewhere in there, it probably would have
; g

s | been Tom who would have done that.

. . Mr. Goldsmith. What was Anderson"s position at the (
= 5% Embassy?
é éé Mr. Shaw. He was not at the Embaésy then. He was at -

o .

g 7% the Embassy back in 1965. I do not know, for a number of years.
§ 3§ At that time, Charlie hdd gone back to Headquarters and he
=3 : .
: ;i was involved in Cuban operations from Headquarters, the detailg
- ; ' !
; fGi of which were notwmade known to me. Whether they were made
é 51% known to Winn Scott or Dave Phillips or others, I do not know.
g 74§ . Mr. Goldsmith. When would he have made an gffort, if

1+ i he did, to recruit Teresa Proenza?

Mr. Shaw. . I am not sure that he ever tried to recruit.

;iI am merely saying that he had a lot of interest. »I do not

L

REPORTERS BULLDING,

1z i think anybody ever tried to recruit her. If they did}j they

1.4,

« 17 | were wasting their time. |
; 15} , Mr. Goldsmith. Why were they wasting their time? %
; '3 M#¥, Shaw. She was a pretty tough nut. ‘I never saw -- ifg
é 33 i I canwremember -—VI do not. remember any vulnerability of é

71 | Teresa Proenza.
Mr. Goldsmith. What was the nature of Mr. Anderson's

interest in her? ;
Mr. Shaw. I do not know. Some Cuban operational interesﬁ,

:: i maybe trying to get some information from her through a third

74 Fa gasa

| K g 3

o 3
oo
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1? party. I have no idea.
| ) ' | 's
. 5 Mr. Goldsmith. When did he spend time in Mexico City that

1
+

he would have had an opportunity?.

[98 )

Mr., Shaw. He visited Mexico City quite often.

Mr. Goldsmith. Do you know what Teresa Proenza's position

b

C.

z 3 Mr. Goldsmith. Even though he was not stationed down

é 5 there, he visited often? é

g 7! Mr. Shaw. That is correct. He madé trips in and out of E

§ 5 | Mexico City. i

: |
l
|

0.

Io; was at the Cuban Embassy or Consulate? |

|
% IEE Mr. Shaw. I think by that time she was out of the Embassy,
= | .
§ 321 was she not? I do not remember. She left.
- % -
. ; 11 : Teresa Proenza was a Mexican. She was not a Cuban. And
g ii’I am under the impression that by thé tiﬁe I got there, :
o] : . - I
% 15E’Teresa had left the Embassy. I may be wrong. I think that |
é ;ég she was involved in cultural activities. i
j }~% Mr. Goldsmith. Doiyou know whether Mexican intelligence g
g ;5% wouid have had any penetration agents at the Cuban Embassy or %
; 15 Il consulate? g
é 0 Mr. Shaw. I think they would have tried. I do not_know %
71 |how effective Mexican intelligence was. I did not deal with é
. 5\?:7 19 ; it. ;
232% It Would be assumed that'they made every attempt, the E
. 24 ; Cubans were gradually removin‘g Mexicans from their employee, |

1 : |
2 !from the Cuban Embassy. I think it highly unlikely that the ;

i
i
X

N
8
L
COMBANY
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= i
| | Mexican government, given 1its position, was the only government

i

in the Western Hemisphere which maintained relations with

(3%

3 || cuba, would have been -- it would have been highly unlikely for

., 3 them to have tried to pitch a Cuban national.
§ si On the other hand, I think it would have been likely,
é 51 and would have been expected of ﬁhem, to have tried to f£ind 3
- : |
g 7 I out from any Mexiéan wérking in the Cuban Embassy what was goigg
é 3 6n.
: 9% What this comes down to, of course, is_gardenérs,and’ ;
; EG% secretaries. |
% z,é. Mr. Goldsmith. Why do you make that distinction between
g 22% a ‘Cuban national and a Mexican?

. (2 13 Mr. Shaw. I make that distinction because of the flap !
% s:? potential. If the Mexicans had attempfed to pitch a Cuban and
% :5%§the Cuban had not acdepted that pitch and had reportéd it é
; iéé to his superiérs, the Mexican Fo:eign O0ffice then would have §
; I“éihad a problem ‘with the :Cuban Foreign Ministry. ;
% g Mr. Goldsmith. Of course, the Mexican government was é
g '9§ élso £aking a risk by being involved in the liaison operation é
% 26§ 6rvthe Agency as well. %

B Mr. Shaw. One could assume that they had measured their i

2 | risk, yes, certainly. There is an element of risk in every

operation. Do not get me wrong. I do not know whether they

. ¢ | 'hdd anything going or not. I would assume, just based on my

experience; that they would not have tried to pitch Cubans,

RIS PRy
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| Embassy or consulate? ;

1-55
that they would have tried to exert subtle coercion on
Mexicans working there to report in tﬁe interest of Mexican
national security on what is going on in that Embassy. %

Mr. Goldsmith. Who would have been in a position to know

if the Mexican government successfully penetrated the Cuban

Mr. Shaw. The President of Mexico would have known.
The chief of chiefs of the Mexican service or services.

Mr. Goldsmith. Any American?

Mr. Shaw. ©Not that I know of.

Mr% Goldsmith. Do you know whether there was. any coordina-
tion betwegn the telephone tap operations‘and the photo

operations.i For example, if a conversation of interest came

up on the tap operation, would the people monitoring the call

be able to contact through an intermediary the photo bases

to warn them or indicate to them that someone is coming of ;
interest?

Mr. Shaw. It is my understanding that such a system did
ﬁot exist,_and I do not believe that the guys monitoring the
télephone tap intercept bases were made aware of photograph E
éoverage. | |

However, I woculd assume that‘a man running a technical‘
operation, if he heard something exciting on the line, as
opposed to a tape?seve:al days later, would notify his case

officer :ight away and then it might be possible for the case
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| officer, assuming a quick reaction capability, to crank up

thelﬁeople at the photo house to take pictures. This wwas in
the most perfect of all worlds. Usually things did not work
that way and you end up out onnthe street, in the middle of
the night two days later, contacting whoever it is taking
photographs.

Mr. Goldsmith. Do you know whether the Mexico City
étation ever obtained a photograph of Lee Harvey Oswald?

Mr. Shaw. To my understanding, they did not. I never
saw anything down there that looked like Lee Harvey Oswald.

" Mr. Goldsmith. Did you ever hear an alleqationvthat
Charlotte Bustos, at CIA Headquarters in Washington, ﬁound a
photograph. of Oswald, or somedrie she thought to be Oswald,
in the Headquarters files shortly af£er the as;assination?

- Mr. Shaw. No, I have never heard such a story. Knowing

: Charlotte'—— not knowing her well, but having known her over

the years, I would assume that had she found such a thing

she would have rung a big loud bell and say, hey, look what

I found.

Mr. Goldsmith. With.regard to the photo .operation,.let:

i us-assume for a moftent that you:.come.across a picture of

i

interest. Did you have any way of determining on what day andi

approximately what time the picture would have been taken?
Mr. Shaw. Very definitely.

Mr. Gdldsmith, How would yvou have done that?

ALDSESON RESQRTING SOMPaiy
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Mr., Shaw. The photographs weré square& off and were
annotated. We knew the day. We knew, usually, morning or
afternoon, a.m. or p.m. Sometimes you could judge by the
sequence.

Furthermore, sometimes the actual time of the person going
in and going out was actually annotated, if ﬁhe person operating
was operating manually, he would no doubt, the guy with the

red-checkered Hawaiian shirt went in at 10:05. He would note

that in a little log. i
E

I do not know whether he would note it on the photograph
or submit the log with the number keyed to theé log in the !
photograph. Quite often we knew to the minute when a person

_ |
in a photograph came in or went out or stood in front or walked

by.

Mr., Goldsmith. I see,.

So, to your knowledge, there were photo-production logs j
‘that could be checked? |

Mr. Shaw. To my knowledge, such logs did exist, ves. ;
Whether the logs were kept after the information was noted on

the photograph, on the back of the photograph or wherever it

was noted, I haver'no idea. v !
The photographs, quite often came in the form of 35 mm.
contact strip priﬁts and then blow-ups of a number of those.
I recall =~ I had not thought about it all these vears,

but usually you knew when a guy, you certainly knew when he went

SMEINY
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1-58"
in on Tuesday morning, the 1l6th of May, whatever that date

was .

Mr. Goldsmith. Who would make the notations on the back o

the photograph or contact print as to the time?

Mr. Shaw. In our case, I believe it was the‘man taking
the photographs because he took the photographs, developed
the photogréphs, printed them and turned them over.

Mr. Goldsmith. If he were to put the time on, he would
have to go to-his log and see what the time was and then make
the entry?

Mr. Shaw. Right. He probably made a little notation to
himself like I mentioned, the bright shirt or something. Then
he would recognize that person in the photograph and make that|
notation.

-(Pause)

Mr., Goldsmith. When was the first time that the name
Lee Harvey Oswald caﬁe to your attention?

Mr. Shaw. It would have been the evening of the day of
the assassination. . f

Mr. Goldsmith. How did that-happen?

Mr. Shaw. We listened. We had a radio. I think it was |
one of those Zenith Trans-Oceanics in one of the Embassy
offices. ‘ |

I was out at an agent meeting when I heard about the

assassination and I came back to the Embassy and went upstairs |

Q% mr?@ug
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fi and we sat and stood around that radio and I believe it was
. 2 1 in Pat Johnson's officeé -- her name was something else in ?

3|l those days. I can't remember her married name. %

' . 4 And they said something about the police said it was Lee
| - | - | |
5 5; Harvey Oswald, or something. I do not remember. That was the
t i )
& 6§ first time that it came to my attention.
2 | . .
E 7 Mr. Goldsmith. I would like you now to take a look at
é 3; CIA No. 13 which is a transcript of the conversation allegedly
< 5 | involving Oswald, a conversation taking place on 1 October '63.
o 7 _
é ‘0 | Would you please read through that?
= - (Pause)
7 |
= 92 VWhen was the first time that you saw that transcript, if

3 | you have ever seen it before?

Mr. Shaw. I do not know whether I have ever seen it or

iiégnot,'Eut I may'well have. I was aware that he had called the

*

¢ | Soviet Embassy, was made aware after the notoriety of the man

REPORTERS BUTLDING,

Vi

5.

7 i was established, but I do not recall ever seeing this before
'3 1 that.

Normally, I would not.
|

Mr. Goldsmith. Prior to the assassination, did you see !

100 7rH STREDRT,

Og
A5
‘AI“'
%ﬁ

M

e

T hy

Mr. Shaw. No. If I did, I did not pay any attention.

%N
13

§'I do not believe that it>wés on a Cuban line.

. 24 i Mr. Soldsmith. NOI it was not.

b
[ 1Y

i Mr., Shaw. Sometimes you can tell who saw these things by{
| | :
i

: QLLPDIT
|  BEGRET
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. merely says that we got a guy who looks like he might be an

" the person drafting the cable to help Headquarters identify

1-60 :

¢

the initials up top. %

}

| Mr. Goldsmith. There are notwritings or notations on thag

one, “however. %

|

Would you please readd CIA 177, which is a cable from |
Mexico City station dated October 8th?

(Pause)

Mr. Shaw. Yes, this is ﬁypical where they try to identify
somebody that was in the Embassy at the same time. Of course,
that does not -sound like it.

Mr. Goldsmith. This was the famous cable that has given
rise to some of the issués that the Committee’was-concerned
with. My first question is, did you have anything to do with

the writing of this cable?

Mr. Shaw. Noj I did not. I would not have had.

{
'

Mr. Goldsmith. Do you know how the photograph referred

to in paragraph number two of that cable was in some way linke@

{
!

to Oswald?
Mr. SHaw. I would assume, my answer to your question is

no. I would assume that this was an effort on the part of

Lee Oswald, the man who had made the call.
Mr. Goldsmith. Do-you know how she made that conclusion
that the photograph reflected Oswald? ;

Mr. Shaw. No. I do not think she did. ' I think she

WIEAFY



LY [0

2002% (202) S5u-23ub
~J )

(Yo

.

D.

, VASHINGTON,

BUT LB NG
o

(W]}

REPORTORS

o

S\
<

0 7T STRILT,
o

0

]
|

)
el

: 4{5{-»

Ly
/'T

/Y
i

4 H
. ) |
P

1-61
American going in, and maybe this is the fellow. I do not

see from this cable any conclusion that that is Oswald. I

| rather suspect they never got . a picture of Oswald. This is
the dne that appeared there, fhat looked like it could be
an American. Therefore, an effort was made to help Headquarter
by saying a man who lookedvlike he might be an American
entered the Soviet Embassy at that-time.

Mr. Goldsmith. I agree with you, Mr. Shaw. Certainly,

the cable does not say that the photograph is a photograph of |

]

Oswald. At thé same time, though, it gives the information

in paragraph 1 on Oswald and the second paragraph makes . -

reference to a photograph taken of someone who appears to be

North American.

i Certainly they wouilldinot have sent to Headquarters simplyi

ia’bable indiecating the existence cof a photoagraph, so by putting

Ui

?the photograph in paragraph 2. immediately below the information
ion Oswald, although the cable does not say that the photograph

is one of Oswald, it does in some way suggest that they are

related.

|
! {
,

I

iwho claimed to be Lee Oswald called at a certain time, and

ﬁthen they went to the photographs to see if they could find

‘anybody who looked like he might be an American, and the
|

photo they found was of a man apparently 35, athletic build,

;about 6 feet tall, receding hair line and so forth; and they E

i

% ‘Mr. Shaw. It suggests to me .that they know an American !
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1-62
submitted this on the off-chance that this might have beenithe

| man who made the call.

Mr. Goldsmith. I understand your answer. I am hopeful

that you understand that I am not,sugéesting that the cable
definitely séys the photograph is one of Oswald.

Mr. Shaw. No, I do not see that it does at all.

Mr. Goldsmith. Would you please take a lock, now, at
CIA 1832

(Pause)

Mr. Shaw. All right, I have read it.

Mr. Goldsmith. This is a cable, .is it not, from CIA

Headquarters back to the Mexico City station responding to the

earlier cable from the station reporting Oswald's contact?

Mr. Shaw. That is what it looks like to me.

&1? . Mr. Goldsmith. The fifth paragraph of that cable requests
that the station keep Headquarters advised of any further
| contacts or positive identification of Oswald?

Mr. Shaw. Yes.

Mr. Goldsmith. Do you know whether the station ever sentg
any additional information to Headquarters concerning Oswald? E

Mr. Shaw. No, I do not, and I do not recall ever seeing

this cable, either.
. Mr. Goldsmith. Today is possibly the first time that you%

have seen that cable?

Mr. Shaw. It could well be, ves. You may have one with |

CELLE
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my initials on it, but I doubt it.
T Mr. Goldsmith; Looking at CIA 183, there is an arrow
pointédito the word "Henry", "Lee Henry Oswald." Adjacent to
the arrow it says "sic," s=-i-c.

What do you think Mr. Scott was intending to indicate
when he wrote "sic" next to the "Henry" in "Lee Henry Oswald"?
Mr. Shaw.. I would rather suspect that he wrote this on
-hére subsequent to the'assassination when the word came out it
"Harvey Oswald" rather than "Henry Oswald" unless there is
something in here that says "Harvey." Is there any?

Mr. Goldsmith. N&, there is none.

Mr. Shaw. I would imagine that is something he wrote
oﬁ later so that they would get the file in the right name.
That would be my guess.

Mr. Goldsmith. Would you now take a look at CIA No. l4.
You may alsoc want to take a look at CIAANO. 15 at the same
time. |

(Pause)

Would‘you identify the document that you just reviewed?

Mr. Shaw. What it looks like is a normal LIENVOY trans-

| cription. I see my name up here, but I don't see anything

that indicates that I ever saw it. It looks like Scott and

Goodpasture made checks on it. There is my name, but there

?is no indication, no initial on my: part. Probably I did not

i see it.
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1-64
Mr. Goldsmith. What is the date of that transcript?
Mr., Shaw. 28 September 1963 is what is listed on here. i
Mr. Goldsmith. Do you recall whether you ever saw that |
|
transcript before? ' ' i
% . Mr. Shaw. I do not recall. I must have seen it after-
wards, because I know Sylvia Duran was a person who had dealt
with Oswald.
'Mr. Goldsmith. When was the first time. that this trans-
cript was linked to Oswald?
Mr. Shaw. I have no idea.
Mr. Goldsmith. Let us backstep for a moment.. The
transcript'that appears at CIA No. 13‘contains a notation in
brackets by the transcriber that this is the same person who

called a day or so ago. i

Mr. Shaw. To the Soviet Embassy. * &

.Mr. Goldsmith. Yes.

Oswald also said I was there last Saturday. The trans-
cript you just looked at, September 28th, was for a.Saturday.

Do you recall whether anyone ever came to you and.aéked

you whetheryyou were aware of a contact by Oswald?

Mr. Shaw. I do not recall that anybody ever came to me, |
Y and I do not think that they did. This sounds familiar. I

t
]
|
" would have heard about this after the assassination, because
Ij :
ﬁ I remember Sylvia Duran was the person being a Mexican citizen:
| ,

! inside the Cuban Embassy who I dealt with. |

ii Qgsgaﬂﬂiﬁu‘
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1-65

Mr. Goldsmith. In other words, the point I was making
on the October lst transciipt, it refers back to something
that happened a day or two eérlier, possibly Saturday, and
I wondered if Herb Minnell, when they were discussing thié,
came to you to discuss this matter?

Mr.'Shaw. 1 do not believe they did. Barbara probably
would have processed this, but I do not recall tha£ anybody
ever came to me about it.

Mr. Goldsmith. Fine. Would you please now take a loodk
at CIA Nos. 16, 17, 18,:19 and 20?

(Pause)

Mr._Shaw. Here you have one that I,ééw. Those are my
initials -- No. 19. I did not see this one.

Let me see what we have got heré.

(Pause) -

I have read it.

Mr. Goldsmith. Mr. Shaw, you have read through CIA
document No. 22.

Mr. Shaw. Yes, I have not read them éarefully, but I
'have looked them over.

Mr. Goldsmith. Taking a look at CIA No. 16, could you

! identify that document?

Mr. Shaw. This is a LIENVOY transcripty
Mr. Goldsmith. Is it a summary or a verbatim transcript?

Mr. Shaw. It is a summary.

B 50935 DﬂﬂId:SﬁE?TEle‘l Page 66 ALDETRASON BEBCRTING CTMRANY
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i % Mr. Goldsmith. What is the date of that transcript?
2% | Mr. Shaw. According to the thing in the margin, 27
1 ? September '63, 1963. This is really-the same darned -thing
4% here.
2 5% Mr. Goldsmith. The same as the transcript that_appears
é é% on CIA No..177?
é 7g .Mr. Shaw. It appears to be.
5 3 Mr. Goldsmith. Approximately what time was this phone
: ;E call received?
a - .
g EG@ © Mr. Shaw. It looks:like something put on by pen, "Five
g. zz? minutes after 4:00 in the afternoon.” MF.means a woman =-
a ! ‘
5 ;22 is that MF?
‘ 13 Mr. Goldsmith. Do not worry about that.
;é When was the first time you saﬁtthis transcfipt?
i

1l Mr. Shaw. I do not remember. .

o |
18 Mr. Goldsmith. Did you see it before the assassination?

W, REPOWTERS BULLBTING,

170 Mr; Shaw. I have no idea.

wn
- i

SRR Mr. Goldsmith. Yourinname appears in the right-hand

in % i )

£ !9 | corner.

< i 9 a

=X :oi Mr. Shaw. My name appears there. However, 1t is not
i , ‘
{

21 | crossed out. If you turn over a couple of pages, you will seei

. ;;ﬂ:s-’\/ 2 i my initials on another thing.which deals with the same period.
23 Mr. Goldsmith. I will do that in a minute.

442 Do you know whether this transcript was linked to Oswald

18]
L

. prior to the assassination?

| '

il P ;
i A5 g PR T
i o Gz gy
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i- Mr. Shaw. I do not know whether it was or not. I

. , | gather it was not.

Mr., Goldsmith. Why is that?

[98)

. ' N . Mr. Shaw. It does not say. There is no mark on it,
2 5% Oswald on here anywhere.
é éé Mr. Goldsmith. What are these numbers on the bottom
S | right-hana =-
; 8@ Mr. Shaw. That is the file number.
i ;E Mr. Goldsmith.> What file wéuld that be?
2 50% Mr. Shaw. That says subject file. 50-8-10-6. I do not
< ! .
%A ¥}E know off-hand what that is. I thihk the_SO stands for
g: KZ’%Mexico; 8-10~6 would be a subject file.
'l' g 13% Probabl&y'possiblyisomepiace where thef put.iinformation
é i-%on people where they are trying.tq tfavel to the SQviet Union.
- _
% > iI do not know; that is a guess..
é 12 % Mr. Goldsmith. Let's take a look at CIA No. 19.
jﬁ ;7§ Mr., Shaw., Okay. CIA No. 19, 27 September, that looks
g ;a?like my initial. It is very similar.
; g;% Mr. Goldsmith. 1In the upper right-hand qorner?
§ 3°i Mr. Shaw.‘ I cannot imagine anyone else putting it there.
|

Mr. Goldsmith. This is the conversation that took place

ilater in the day, is that correct?

Mr. Shaw. 27 September 63, right.

i
f
i

i
|
| |
} Mr. Goldsmith. Is it fair to say that this conversation
i .

i

: itook place sometime around 4:26 in the afternoon, according to

| 1S

A
I
|
i
+
i

CoMBEANY
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| the docﬁments?
" ‘ 2 " Mr. Shaw. There is an: indication there. ;
' i _ ;
3 ; Mr. Goldsmith! When did this document first come to yourfi
‘ 4 , attention? | ' |
§ 3 { Mr. Shaw. I havecno idea, because there is no date up |
i 3 ¥ there. I do not know when it was circulated or anything. }
5% 7 % Mr. G,oldsmith.- Do you know when it was first linked ‘to ;
g‘ ! Oswald?
:- 3 ; Mr. Shaw. I do not. )
a ; ) .- ' i
;_:‘ 2 I Mr. Goldsmith. Did Herbert or Barb Minnell ever come to
—:‘:_:, you to discuss this transcript or conversation with you in
g i 1 reference to the transcript dated October 1lst? |
‘ 13 Mr. Shaw. Not that I remember. i
T4 s Mr. Goldsmith. At the bottom df CIA No. 19, it sa.ys

5 | copy Oswald P-file. Essentially, do you know when that nota-

REPORTERS BUTIDING,

18 tion was put on?
i *TIE Mr. Shaw. I do ndt know. ,
é i3 Mr. Goldsmith. Turning back to CIA-177, there is a |
g 19 2 hotation on the left~hand side of the p»age.l It says, D:200—5—é1-l,
§. 0 ' Do you know what that would refer to? ;
e 21 Mr. Shaw. I have no idea what the D stands for. The
ST 1
. :E:{ i 200-5-41 sounds like a file number.
s 1 Mr. Goldsmith. Do you‘know for what? ‘
. 24 Mr. Shaw. No, I do not, but I would assume, again, that
2: t maybe that ‘would be == if it is in the 50 series, it would be |
|

HW 50955 DocId:32277214 Page 69
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1-69
a Mexico City file. But it may be a Headquarters -- is this
a México City document, or a Heaﬁquarters document?

Mr. Goldsmith. This is a Headquarters document.
§ Mr. Shaw. That is a Headquarters file number. I hawve no
idea what the D stands for. It does not look right.

Mr. Goldsmith. I have asked this quéStion before, but
for the record and purposes of clarification, I would like to
ésk you again, to your knowledge, after the Mexico City sta-
tion received-the.cab;e from Headquarters dated October 10th |
or llth, did: the: Mexico City Station ever send any additional

information concerning Oswald to Headquarters? ’ ’

Mr. Shaw. To my knowledge, they did not, but I would

have no way of knowing.

Mr. Goldsmith. Did you ever speak to Herb Minnell about |

this?

Mr. Shaw. No. L i

| Mr. Goldsmith. Barbara Minnell?
Mr. Shaw. UHo.
Mr. Goldsmith. Dave Phillips?

Mr. Shaw. No. ' . _ ' 2

Mrw Goldsmith. What, if anything, do you know about the

arrest of Sylvia Duran shortly after the assassination?
Mr. Shaw. I remember that Sylvia Duran was arrested.

I do not know why. I could have suggested that myself, but I

. do not remember.

P e
NIEy
B s xgqhxm
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1-70

. I do remember sending a message to Winn Scott suggesting

. 5 i that, right after the assassination, that the Mexicans put in '

3

i , . »
3l a ring of guards around the Cuban Embassy and question everybody
: !

‘ 4 ] going in and out. ' I remember that idea coming out of my ‘ }
= 5% head.
é é§ - Irknow that Sylvia Duran was arrested. She was fair game
g ‘7i because she was a Me#ican national and.the'Cubaﬁs -- she did.
= 3? not have any Cuban diplomatic immunity.
= !
) gé I would have thouqht it would have been a good idea to
XG% question here very closely. As to whether I said>that she

;1 | should be arrested or I had anything to do with that, I do |
| H

i

v~ | not know. I was perfectly capable of making such a suggestion.
. |

%}

“Mr. Goldsmith. Do you know why Headquarters was upset

% about that arrest?

Mr. Shaw. I have no idea..

REPQRTERS BUTLDING, WASHTHCTON, D, C.
L

18] ' Mr. Gcldsmith. Do you know why Headquarters did not-want}

i 17%§any Americans to confront her or to interview her? §

; 15% Mr. Shaw. No. é

; 13 Mr. Goldsmith. Do you have any reason to believe that z

$ 1) | Oswald may have been an agent of the KGB? E
TR Mr. Shaw. I have no reasbn to believe it. %
Sl | | |
ﬁgz? 12 ? Mr. Goldsmith. How about an agent, asset or source of g

| the CIA?

.3
Fe

Mr. Shaw. I would think that that would be completely

| out of the question. , |

i
;
'
"
i
|

LZPORTING CTOMEAMY
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i Mr. Goldsmith, For purposes of the record, could you

. 5 ; explain why vou think that would be out of the question?

3

3 Mr. Shaw. Because I think it would have come to light

immediately had he had any CIA connections.

|
z 5% Mr. Goldsmith. In what manner?
é 65 Mr. Shaw. Somebody would have revealed this fact.
é. 7; Mr. Goldsmith. Had he been an agent of the CIA, asset or
§ 3% émployee, is it possible that someoﬁe would ﬁave been abhle to
= ; :
Z gz cover that fact up?
: 50; Mr.‘Shaw. I do not think anyone could have covered up.
o) !
g ;1§ Mr. Goldsmith. Why not?
= |
g ;2%' Mr.'Shaw. Had he been an agent, then it would have been
. é 11 %on the record somewhere. f
= i _ |
§ 4 i Mr. Goldsmith. 1Is it possible that the record could have
b ; i
é 13 ;been erased or®purged in some way? . i

18 Mr. Shaw. I seriously doubt it.

7N

- Mr. Goldsmith. Could you give a reason?

N T |
R ! {
% 13 Mr. Shaw. Just my belief in the integrity of the organiza}
= | ) !
7 g , , -i
= 17 ltion. It stands on that, and the people in it. ;
E i {
s 70} Mr. Goldsmith. Does the Agency, to ryour knowledge, have |
t ’ N - i
! . . ‘
2!§any safeguards to prevent records from being erased or purged?
2=
A ~ N /\l 3 ]
i i .
,ﬁ%ﬁ ] Mr. Shaw. Nowadays, of course, we have laws which say

5 !
i ;

izﬁyou can't destroy material. I would say that the safeguards ;
i : ]

again come back to the basic integrity of the people in the

1
il
it
! .
z: jorganization. When you lose a President, you do not mess :
|
| 5% 059 vy ey
: QIENLHIT
j ALOSESON RESORTING COMPENY
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i § around, and I think everybody would have turned over every

(3]

poséible stone to f£ind out anything they could that would be

3% useful in determining the responsibility for that assassina- |
:% tion. i
g 52 I know I would have. I was a Kennedy man, and I imagine
é. 6 | there were a lot of us in the outfit who identified very
é 71 closely with the President.
é 3: Mr., Goldsmith. Did you ever know anybody by the name of
: 9{ Maurice Bishop? 3

!Oﬁ Mr. Shaw. No.

o Mr. Goldsmith. Do you know whether David Phillips, or

HASHTHGTON

12'! anyone else, ever used the name Maurice Bishop as an operational
. |

~
L1y

13 | alias of some kind?
14 Mr. Shaw. I am not aware that they did, but I would i

| have to answer your question no. Dave Phillips dces not seem

L

REPORTERS BUTLDIH

(4N

like a Maurice type, somehow. |

a7 Mr. Goldsmith. Did Headquarters ever criticize the
§ 18% Mexico City station in any way for its handling of the Oswald
n . ‘
z ‘9% matter prior to the assassination? i
< ’ 5
S 20% Mr. Shaw. Not that I am aware of. :
| : ‘ i
e A Mr. Goldsmith. For that matter, after the assassination?
N i i
J$$§¥ o , !
. = Mr. Shaw. ©Not that I am aware of. I must add that g

(28]
e

: criticism would have been conveyed to the Chief of Station

25
e

. < rather than to the case officers.

Mr. Goldsmith. When Oswald returned to the Unitedﬁjtates%

w3

1
1
]
4
i
i
il
i

i
ME AN

ALDERZ
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i i from the "Soviet Uhion, would it have~been standard operating
2 proéedure for the Adgency to have interviewed him or debriefed
him in some way?

i
!

. 4 Mr. Shaw. No. I think that it woulé have been more
f

g 3 likely for the FBI to interview him.

é 5% Mr. Goldsmith. Why is that?

% 7E Mr. Shaw. Because he was an American citizen in the

é g United States. That was the FBI's territory.

< [ ,

< 5 Mr.ZGoldsmith. Even though Oswald worked for several

; 16 E years -- not for several years, but for  some':time —% in a

»%V !!% radio factory while he was in Russia?

fg 32% Mr. Shaw. I was not aware that he worked in a radio
. % 13 ]l factory, but the fact that he had been in the Soviet Union,

53 id 2 the fact that he had been in the United Staﬁes Marine Corps,

wg‘ 15; would indicate to me that if he had been interviewed, he

15 | would have been interviewed by the FBI.

S.i.

Mr. Goldsmith. Does not the Agency have a Domestic

3

o

Contacts Division, or service, which customarily interviews

= :

tn b

> ??E people who have been abroad in Communist countries?

s i Mr. Shaw. The Adency has the Domestic Contacts Division.
i , . _

T+ used to be called 0/0 Contacts. I never worked with those

. people.
| It is my understanding that what they do is routinely

% debrief, if the person is willing, businessmen -= in the old

days,»tourists -- who had visited the Soviet Union, or to

i
i
3
it
B
.x
11
!
i
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1-74

debrief a man who might have other involvement in the Soviets
would npt, I believe, have fallen within the purview of the
0/0 Contacts Branch.

Mr. Goldsmith. Do vou have any knowledge of the opera-
tional activity of the CI/SIG Branch of the CIA?

Mr. Shaw. Né. I do not know what SIG means. I have
never heard of CI/SIG.

CI is Counterintelligence. staff. I don't know what SIG
is.

Mr. Goldsmith. Mr. Shaw, I would like to thank you for
your testimony today. I especially would like to thank you
for spendipq all of this time with us. I know that you have
been here since approximately 3:00 o'clock or so and it is
now about 7:30. You have been veryypatient.

Customarily, whenéver a witness testifies before the
Committee, the witness is given an opportunity to make a
statement for the record. This is not a hearing, but I would
like to give you the same opportunity, if you would like to

take advantage of it.

Mr. Shaw. Well, I might take advantage of it. I had not

thought about it until you mentioned it, but harkening back
fo what I said a little while ago, I do believe that our
organization was made up of, like Bill Colby has on the cover
of his book over there on the next table, of honorable men,

and I do not think that anvone in the organization would have

L

i

i



1-75 i
allowed any cover-up or any destruction of evidence which mighﬂ

!

shed some light onitthe assassination of President Kennedy. g

(98]

I might add a little viagnette. We had what it called a

. | & Libra :Pecima - which is a book that the people signed when 1
é 51 they come to a funeral»or something. You may have run into
é 5% something like this in the states, when you go in and sign
% '7! in at the funeral parlor that you were there or somethiné.
; 8; You express your regrets —; .. pecima, in Spanish, means regrets,
: 92 Or SOIrrow.
@ ; |
= IO% We had a book down in the lobby of the Embassy building
g !1% and when I came out one day shortly after the assassination
g 12%~éomebody in.the crowd yelled Spanish for Bob, and I went over
‘ i::_' 13 tand Jit . - was the Governor of the State of Sonoré, which is !
% ?ig»a big state up in northwestern Mexiéo. I had known him some
% _lié;years earlier.v He was the son of the General who was the |
g 15% outstanding military leader of the Mexican Revolution from %
% :7? about 1913 to about 1920. g
% 38% His father had been President of Mexicoli. His father was é
g ¥9; éssassinated, haviﬁg, been elected to a second term. He was ;
§ 20% already elected; he had not taken office. , ;
| ’ i
:EG§§§;2I§’.- I was profoundly touched by the presence of this son of ?
i A : , ;
. g 2 an assassinated President in the lobby of our Embassy to, in

1 % turn, express his sorrow to us for the assassination of our

‘| president.

2
in

That does not prove anything one way or another, but it

BT AT
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ﬁéﬁe a tremendous effec£ on me.

As I mentioned very early in our session today, I am not
aware that there was any exultation, satisfaction,; or happi-
ness inside the Cuban Embassy over the assassination of the
President. And I think, and my personal belief is, that
everything points to Lee Harvey Oswald having done it, and
done it alone.

There is nothing I have ever seen or heard whichkwould
lead me to. accept, for one moment, any complicity on the part
of'my Agency or any other agency of the United.States
goverhment.

Mr., Goldsmith. Thank yéu, Mr. Shaw.

I would like to add that as soon as the traﬁscript of
this aeposition is available}:we will be in touch with you
so that yoﬁ can ﬁave an.opportuﬁity to review it for accuracy
and aqain; I would like to thank yéu for your time and help
today.

Mr. Shaw. I thank yéu, gentlemen.

(Thereupon, at 7330 p.m. the Executive Session recessed.)
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! CERTIFICATE OF REPORTER

I, Rosemary C. Tascione, the officer before whom the

foregoing deposition was taken, do hereby certify that the

i witness whose testimony appears in the foregoing deposition
was duly sworn by the Notary; that the testimony of said wit-
ness was taken by myself, stenomask reporter, and‘thereafter
reduced to typewriting under ny direction; that I am neither
counsel for, related to,vnor eméloyed by any of the parties

to the action .in which this deposition was taken, and further,
that I am notna'relative or'ehployee éf any attorney or

i counsel employed by the parties thereto, nor financially

i . . , ) .
i or otherwise interested in the outcome of the action.
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